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ŽUPAN IGOR 
ANDROVIĆ 

Svaki grad i 
selo su nam 
jednako važni 
i zato ulažemo 
u obrazovanje, 
gospodarstvo 
i zdravstvo 
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GRADONAČELNIK 
IVICA KIRIN 
OSLOBOĐEN 
OPTUŽBI U SLUČAJU 
FIMI MEDIJE
Sud zaključio da nema 
dokaza da je MUP 
oštećen str. 3

POČELA IZGRADNJA 
NAJVAŽNIJEG RAZVOJNOG 
PROJEKTA VIROVITIČKO-
PODRAVSKE ŽUPANIJE 
Centar za istraživanje i razvoj u 
mljekarstvu bit će 
poveznica proizvođača, 
industrije i znanosti 

str. 2

Virovitički projekt koji 
drugim gradovima može 
poslužiti kao primjer i poticaj

str. 12

U 1. KOLU 1. ŽNL-a VELIKI 
PREOKRET U KORIJI I 
IZNENAĐENJE U VOĆINU 
Bratstvo gostuje na 
premijeri u Miljevcima, 
derbi novaka u Koriji str. 19

ZAVRŠENO UREĐENJE DVORCA PEJAČEVIĆ, 
GRADSKOG PARKA I ŠETNICE

UMIROVLJENOM 
PROFESORU ZVONKU 
TERNJEJU NAGRADA 
ZA ŽIVOTNO DJELO 
VIROVITIČKO-
PODRAVSKE ŽUPANIJE 
Posebnim 
pedagoškim 
pristupom osvojio 
je poštovanje ne 
samo učenika, nego i 
roditelja i struke  

str. 6



29. KOLOVOZA 2019. I ČETVRTAK I VIROVITIČKI LISTAKTUALNO2 I

U Poduzetničkoj zoni III. 
u Virovitici ministrica 
poljoprivrede Marija Vučković, 
uz saborskog zastupnika 
Tomislava Tolušića, 
župana Igora Androvića i 
gradonačelnika Virovitice 
Ivicu Kirina, postavljanjem 
temeljnog kamena u utorak 
je označila početak gradnje 
Centra za istraživanje i razvoj 
u mljekarstvu u Virovitici, 
najvažnijeg razvojnog projekta 
Virovitičko-podravske županije, 
čija je vrijednost veća od 36 
milijuna kuna.
Projekt je to Virovitičko-
podravske županije koji 
provodi u partnerstvu s 
Agronomskim fakultetom 
Sveučilišta u Zagrebu. 
Projektni prijedlog prijavljen 
je u sklopu ograničenog javnog 
poziva za dostavu prijedloga 
razvojnih projekata koji će se u 
stopostotnom iznosu financirati 
u okviru provedbe Razvojnog 
sporazuma za područje 
Slavonije, Baranje i Srijema 
iz nacionalnih sredstava 
Ministarstva poljoprivrede. 
Svečanosti početka radova, 
između ostalih, nazočili su 
i saborski zastupnik Josip 
Đakić, zamjenici župana 
Marijo Klement i Darko Žužak, 
zamjenica gradonačelnika 
Virovitice Vlasta Honjek-
Golinac, predstavnici 
proizvođača mlijeka, izvođači 
radova, profesor Samir Kalit 
s Agronomskog fakulteta u 
Zagrebu…
Zemljište za izgradnju Centra, 
kao i za brojne druge projekte, 
Županiji je darovao Grad 
Virovitica.

PARTNERI NA VELIKIM 
PROJEKTIMA 

– Grad Virovitica je godinama 
partner Virovitičko-podravskoj 
županiji na velikim projektima. 
Virovitica s početkom 

gradnje ovog Centra stavlja 
novu zvjezdicu na kartu 
Hrvatske. S obzirom da 
imamo Panonski drvni centar, 
Poduzetnički inkubator, a tu 
je i skora gradnja Tehnološko-
inovacijskog centra, postajemo 
malo znanstveno središte ovog 
dijela Hrvatske. Maksimalno 
smo iskoristili ono što pružaju 
fondovi Europske unije – rekao 
je gradonačelnik Kirin dodavši 
kako je ovo samo još jedan korak 
u stvaranju uvjeta za ostanak 
mladih ljudi u Slavoniji.
Ovim Centrom uspostavit 
će se potrebna istraživačka 
infrastruktura i time stvoriti 
preduvjet da se u suradnji sa 
znanstvenom zajednicom i 
stručnim institucijama omogući 

razvoj i prijenos znanja i 
vještina usmjerenih na jačanje 
kvalitete, opsega i relevantnosti 
istraživačkih aktivnosti u 
sektoru mljekarstva.
Na dva kata i 1500 četvornih 
metara nudit će se usluge za 
istraživanje i razvoj novih 
proizvoda na bazi mlijeka 
u suradnji s Agronomskim 
fakultetom iz Zagreba: 
usluga probne proizvodnje 
novih proizvoda od mlijeka 
prema zahtjevu poduzetnika 

iz mljekarskog sektora, 
usluge laboratorijskih 
istraživanja, kao i usluge 
edukacije i stručnog treninga 
obrtnika i poljoprivrednih 
gospodarstvenika.

NOVI PROIZVODI I 
ISTRAŽIVANJA 

Prema riječima župana 
virovitičko-podravskog Igora 
Androvića, ovaj su projekt 
pokušali pokrenuti prije 5-6 
godina. 

POČELA IZGRADNJA NAJVAŽNIJEG RAZVOJNOG PROJEKTA VIROVITIČKO-PODRAVSKE ŽUPANIJE VRIJEDNOG VIŠE OD 36 MILIJUNA KUNA 

• Ovdje je ugovoreno projekata u vrijednosti više od 560 milijuna kuna, od čega je preko 350 milijuna 
kuna isplaćeno. Samo na području Virovitice imamo 10 projekata vrijednih 70 milijuna kuna iz 
najizdašnije i najatraktivnije mjere 4 Programa ruralnog razvoja, koja se odnosi na velike investicije u 
modernizaciji poljoprivrednog gospodarstva – pohvalila je Grad i Županiju ministrica Vučković.

Centar za istraživanje i razvoj u mljekarstvu bit 
će poveznica proizvođača, industrije i znanosti 
Mirjana Lukačić 

VAŽNA SURADNJA CENTRA I AGRONOMSKOG FAKULTETA

Očekuju nove vrste mliječnih 
proizvoda na hrvatskom tržištu  

Kako je više puta istaknuto, veliku 
ulogu u ostvarenju ovog projekta ima 
Agronomski fakultet u Zagrebu, pose-
bice predstojnik Zavoda za mljekarstvo 
i profesor Samir Kalit, koji je istaknuo 
kako je partnerstvo Agronomskog 
fakulteta i Centra vrlo važno. 
– Ovdje će se odvijati istraživanja koja 
će dati nove vrste mliječnih proizvoda 
i koji će u nutritivnom smislu biti funk-
cionalni. Nešto što na hrvatskom tržištu 
nije toliko zastupljeno. Računamo da 
ćemo ovdje jednoga dana imati part-

nerski poligon kroz koji ćemo provoditi i educirati naše studente, 
osobito u onom dijelu koji se tiče praktičnog izvođenja nastave. 
Ovaj poligon ćemo nastojati koristiti i kroz međunarodnu suradnju 
s međunarodnim institucijama – rekao je profesor Kalit.

Gradnju Centra za 
istraživanje i raz-
voj u mljekarstvu 
kao „slamku spasa“ 
dočekali su i mljekari. 
– Očekujemo da ćemo 
na taj način lakše doći 
do tržišta i postići veću 
cijenu za naše proizvode. 
Cijena je jedini i najveći 
problem u mljeka-
rstvu, a ona je trenutno 
nedostatna za proizvod-
nju. Naša proizvođačka 
organizacija ima jako 
dobru suradnju s 
Agronomskim fakulte-
tom i vjerujemo da će 
nam ovaj Centar pomoći. 
To nam je slamka spasa 
u daljini – rekao je Ma-
rio Rengel, predsjednik 
Proizvođačke orga-
nizacije „Mliječni put 
Hrvatske“. 

Položen temeljni kamen u Poduzetničkoj zoni III

Radove izvodi tvrtka Gradba d.o.o.

– Bilo je to u vrijeme 
kada su mljekari u našoj 
županiji bili pogođeni s 
nizom problema vezanima 
uz sektor mljekarstva. 
Pokušali smo ga prijaviti 
na puno otvorenih 
natječaja, ali nismo 
uspjeli. Prošlo je 5 ili 6 
godina od tada, a problemi 
u mljekarstvu i stočarstvu 
su i dalje isti. Upravo 
izgradnjom ovog projekta 
pomoći ćemo našim 
stočarima i mljekarima da 
imaju ovakvu potpornu 
instituciju koja će im 
pomoći u razvijanju novih 
proizvoda – rekao je 
Andrović dodavši kako će 
s Centrom mljekari moći 

Ovo je jedan od najvažnijih projekata Županije

zajedničkim snagama 
nastupati na tržištu, 
pregovarati otkupne 
cijene mlijeka, kao i 
brojne druge aktivnosti 
na tržištu. 
– Ovaj Centar bio je 
želja naših mljekara, ali 
i mljekara iz susjednih 
županija i vjerujem da će 
im pomoći u razvijanju 
svojih proizvoda – 
istaknuo je Andrović.
Rok za izvođenje 
radova na Centru je 
15 mjeseci, a nakon 
toga slijedi opremanje. 
Prema riječima župana 
Androvića, Centar bi u 
punoj funkciji i na usluzi 
mljekarima trebao biti za 
dvije godine. 
Gradnja samog centra 
povjerena je tvrtki Gradba 
iz Brezika s kojom je župan 
Andrović, u ime nositelja 
projekta, potpisao ugovor, 
a vrijednost samih radova 
iznosit će nešto manje od 
21 milijun kuna.

ULAGANJE U 
RAZVOJ 

Veliku  ulogu u  
ostvarivanju    ovog  
projekta imao je i 
donedavni Ministar 
poljoprivrede, sada 
saborski zastupnik 
Tomislav Tolušić. 
– Cilj ovog Centra je pomoći 
našim proizvođačima 
da imaju svoje tržište i 
dodanu vrijednost svojih 
proizvoda, da mogu 
razvijati nove proizvode. 
Da možda mogu kroz 
njega postići bolju 
cijenu proizvoda te da 
će to dovesti do daljnjeg 
razvoja. Imamo nekoliko 
velikih mljekara u državi, 
one dobro rade, no s njima 
su puno manje zadovoljni 
naši proizvođači. Mislim 
da upravo ovakve sirane, 

odnosno mljekare, a ako 
se pokaže dobrom može ih 
biti još četiri ili pet, mogu 
pomoći sektoru stočarstva 
i mljekarstva da ide u 
pozitivnom smjeru – rekao 
je Tolušić istaknuvši Grad 
Viroviticu kao pozitivan 
primjer suradnje lokalne 
s regionalnom vlasti.  
Početak gradnje ovog 
Centra označila je 
ministrica poljoprivrede 
Marija Vučković 
istaknuvši kako je 
Virovitičko-podravska 
županija vrlo vrijedan, 
dobar i efikasan korisnik 
Programa ruralnog 
razvoja. 
– Ovdje je ugovoreno 
projekata u vrijednosti više 
od 560 milijuna kuna, od 
čega je preko 350 milijuna 
kuna isplaćeno. Samo 
na području Virovitice 
imamo 10 projekata 
vrijednih 70 milijuna 
kuna iz najizdašnije i 
najatraktivnije mjere 
4 Programa ruralnog 
razvoja, koja se odnosi 
na velike investicije 
u modernizaciji 
poljoprivrednog gospo-
darstva – pohvalila je 
Grad i Županiju ministrica 
Vučković podsjetivši 
nazočne kako Ministarstvo 
poljoprivrede financira 
izgradnju 11 dječjih vrtića 
na području Virovitičko-
podravske županije, 
odnosno čak 30 projekata 
koji se odnose na različitu 
društvenu, vodno-
gospodarsku i cestovnu 
infrastrukturu. 
– Oni trebaju pospješiti 
ostanak ljudi u ovome 
kraju i omogućiti im da 
imaju jednake temeljne 
usluge kao i bilo gdje 
drugdje u Hrvatskoj – 
zaključila je ministrica 
Vučković.

Ministrica poljoprivrede 
Marija Vučković

Župan Igor Andrović

Saborski zastupnik 
Tomislav Tolušić

Gradonačelnik Ivica Kirin
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U Poduzetničkoj zoni III. 
u Virovitici ministrica 
poljoprivrede Marija Vučković, 
uz saborskog zastupnika 
Tomislava Tolušića, 
župana Igora Androvića i 
gradonačelnika Virovitice 
Ivicu Kirina, postavljanjem 
temeljnog kamena u utorak 
je označila početak gradnje 
Centra za istraživanje i razvoj 
u mljekarstvu u Virovitici, 
najvažnijeg razvojnog projekta 
Virovitičko-podravske županije, 
čija je vrijednost veća od 36 
milijuna kuna.
Projekt je to Virovitičko-
podravske županije koji 
provodi u partnerstvu s 
Agronomskim fakultetom 
Sveučilišta u Zagrebu. 
Projektni prijedlog prijavljen 
je u sklopu ograničenog javnog 
poziva za dostavu prijedloga 
razvojnih projekata koji će se u 
stopostotnom iznosu financirati 
u okviru provedbe Razvojnog 
sporazuma za područje 
Slavonije, Baranje i Srijema 
iz nacionalnih sredstava 
Ministarstva poljoprivrede. 
Svečanosti početka radova, 
između ostalih, nazočili su 
i saborski zastupnik Josip 
Đakić, zamjenici župana 
Marijo Klement i Darko Žužak, 
zamjenica gradonačelnika 
Virovitice Vlasta Honjek-
Golinac, predstavnici 
proizvođača mlijeka, izvođači 
radova, profesor Samir Kalit 
s Agronomskog fakulteta u 
Zagrebu…
Zemljište za izgradnju Centra, 
kao i za brojne druge projekte, 
Županiji je darovao Grad 
Virovitica.

PARTNERI NA VELIKIM 
PROJEKTIMA 

– Grad Virovitica je godinama 
partner Virovitičko-podravskoj 
županiji na velikim projektima. 
Virovitica s početkom 

gradnje ovog Centra stavlja 
novu zvjezdicu na kartu 
Hrvatske. S obzirom da 
imamo Panonski drvni centar, 
Poduzetnički inkubator, a tu 
je i skora gradnja Tehnološko-
inovacijskog centra, postajemo 
malo znanstveno središte ovog 
dijela Hrvatske. Maksimalno 
smo iskoristili ono što pružaju 
fondovi Europske unije – rekao 
je gradonačelnik Kirin dodavši 
kako je ovo samo još jedan korak 
u stvaranju uvjeta za ostanak 
mladih ljudi u Slavoniji.
Ovim Centrom uspostavit 
će se potrebna istraživačka 
infrastruktura i time stvoriti 
preduvjet da se u suradnji sa 
znanstvenom zajednicom i 
stručnim institucijama omogući 

razvoj i prijenos znanja i 
vještina usmjerenih na jačanje 
kvalitete, opsega i relevantnosti 
istraživačkih aktivnosti u 
sektoru mljekarstva.
Na dva kata i 1500 četvornih 
metara nudit će se usluge za 
istraživanje i razvoj novih 
proizvoda na bazi mlijeka 
u suradnji s Agronomskim 
fakultetom iz Zagreba: 
usluga probne proizvodnje 
novih proizvoda od mlijeka 
prema zahtjevu poduzetnika 

iz mljekarskog sektora, 
usluge laboratorijskih 
istraživanja, kao i usluge 
edukacije i stručnog treninga 
obrtnika i poljoprivrednih 
gospodarstvenika.

NOVI PROIZVODI I 
ISTRAŽIVANJA 

Prema riječima župana 
virovitičko-podravskog Igora 
Androvića, ovaj su projekt 
pokušali pokrenuti prije 5-6 
godina. 

POČELA IZGRADNJA NAJVAŽNIJEG RAZVOJNOG PROJEKTA VIROVITIČKO-PODRAVSKE ŽUPANIJE VRIJEDNOG VIŠE OD 36 MILIJUNA KUNA 

• Ovdje je ugovoreno projekata u vrijednosti više od 560 milijuna kuna, od čega je preko 350 milijuna 
kuna isplaćeno. Samo na području Virovitice imamo 10 projekata vrijednih 70 milijuna kuna iz 
najizdašnije i najatraktivnije mjere 4 Programa ruralnog razvoja, koja se odnosi na velike investicije u 
modernizaciji poljoprivrednog gospodarstva – pohvalila je Grad i Županiju ministrica Vučković.

Centar za istraživanje i razvoj u mljekarstvu bit 
će poveznica proizvođača, industrije i znanosti 
Mirjana Lukačić 

VAŽNA SURADNJA CENTRA I AGRONOMSKOG FAKULTETA

Očekuju nove vrste mliječnih 
proizvoda na hrvatskom tržištu  

Kako je više puta istaknuto, veliku 
ulogu u ostvarenju ovog projekta ima 
Agronomski fakultet u Zagrebu, pose-
bice predstojnik Zavoda za mljekarstvo 
i profesor Samir Kalit, koji je istaknuo 
kako je partnerstvo Agronomskog 
fakulteta i Centra vrlo važno. 
– Ovdje će se odvijati istraživanja koja 
će dati nove vrste mliječnih proizvoda 
i koji će u nutritivnom smislu biti funk-
cionalni. Nešto što na hrvatskom tržištu 
nije toliko zastupljeno. Računamo da 
ćemo ovdje jednoga dana imati part-

nerski poligon kroz koji ćemo provoditi i educirati naše studente, 
osobito u onom dijelu koji se tiče praktičnog izvođenja nastave. 
Ovaj poligon ćemo nastojati koristiti i kroz međunarodnu suradnju 
s međunarodnim institucijama – rekao je profesor Kalit.

Gradnju Centra za 
istraživanje i raz-
voj u mljekarstvu 
kao „slamku spasa“ 
dočekali su i mljekari. 
– Očekujemo da ćemo 
na taj način lakše doći 
do tržišta i postići veću 
cijenu za naše proizvode. 
Cijena je jedini i najveći 
problem u mljeka-
rstvu, a ona je trenutno 
nedostatna za proizvod-
nju. Naša proizvođačka 
organizacija ima jako 
dobru suradnju s 
Agronomskim fakulte-
tom i vjerujemo da će 
nam ovaj Centar pomoći. 
To nam je slamka spasa 
u daljini – rekao je Ma-
rio Rengel, predsjednik 
Proizvođačke orga-
nizacije „Mliječni put 
Hrvatske“. 

Položen temeljni kamen u Poduzetničkoj zoni III

Radove izvodi tvrtka Gradba d.o.o.

– Bilo je to u vrijeme 
kada su mljekari u našoj 
županiji bili pogođeni s 
nizom problema vezanima 
uz sektor mljekarstva. 
Pokušali smo ga prijaviti 
na puno otvorenih 
natječaja, ali nismo 
uspjeli. Prošlo je 5 ili 6 
godina od tada, a problemi 
u mljekarstvu i stočarstvu 
su i dalje isti. Upravo 
izgradnjom ovog projekta 
pomoći ćemo našim 
stočarima i mljekarima da 
imaju ovakvu potpornu 
instituciju koja će im 
pomoći u razvijanju novih 
proizvoda – rekao je 
Andrović dodavši kako će 
s Centrom mljekari moći 

Ovo je jedan od najvažnijih projekata Županije

zajedničkim snagama 
nastupati na tržištu, 
pregovarati otkupne 
cijene mlijeka, kao i 
brojne druge aktivnosti 
na tržištu. 
– Ovaj Centar bio je 
želja naših mljekara, ali 
i mljekara iz susjednih 
županija i vjerujem da će 
im pomoći u razvijanju 
svojih proizvoda – 
istaknuo je Andrović.
Rok za izvođenje 
radova na Centru je 
15 mjeseci, a nakon 
toga slijedi opremanje. 
Prema riječima župana 
Androvića, Centar bi u 
punoj funkciji i na usluzi 
mljekarima trebao biti za 
dvije godine. 
Gradnja samog centra 
povjerena je tvrtki Gradba 
iz Brezika s kojom je župan 
Andrović, u ime nositelja 
projekta, potpisao ugovor, 
a vrijednost samih radova 
iznosit će nešto manje od 
21 milijun kuna.

ULAGANJE U 
RAZVOJ 

Veliku  ulogu u  
ostvarivanju    ovog  
projekta imao je i 
donedavni Ministar 
poljoprivrede, sada 
saborski zastupnik 
Tomislav Tolušić. 
– Cilj ovog Centra je pomoći 
našim proizvođačima 
da imaju svoje tržište i 
dodanu vrijednost svojih 
proizvoda, da mogu 
razvijati nove proizvode. 
Da možda mogu kroz 
njega postići bolju 
cijenu proizvoda te da 
će to dovesti do daljnjeg 
razvoja. Imamo nekoliko 
velikih mljekara u državi, 
one dobro rade, no s njima 
su puno manje zadovoljni 
naši proizvođači. Mislim 
da upravo ovakve sirane, 

odnosno mljekare, a ako 
se pokaže dobrom može ih 
biti još četiri ili pet, mogu 
pomoći sektoru stočarstva 
i mljekarstva da ide u 
pozitivnom smjeru – rekao 
je Tolušić istaknuvši Grad 
Viroviticu kao pozitivan 
primjer suradnje lokalne 
s regionalnom vlasti.  
Početak gradnje ovog 
Centra označila je 
ministrica poljoprivrede 
Marija Vučković 
istaknuvši kako je 
Virovitičko-podravska 
županija vrlo vrijedan, 
dobar i efikasan korisnik 
Programa ruralnog 
razvoja. 
– Ovdje je ugovoreno 
projekata u vrijednosti više 
od 560 milijuna kuna, od 
čega je preko 350 milijuna 
kuna isplaćeno. Samo 
na području Virovitice 
imamo 10 projekata 
vrijednih 70 milijuna 
kuna iz najizdašnije i 
najatraktivnije mjere 
4 Programa ruralnog 
razvoja, koja se odnosi 
na velike investicije 
u modernizaciji 
poljoprivrednog gospo-
darstva – pohvalila je 
Grad i Županiju ministrica 
Vučković podsjetivši 
nazočne kako Ministarstvo 
poljoprivrede financira 
izgradnju 11 dječjih vrtića 
na području Virovitičko-
podravske županije, 
odnosno čak 30 projekata 
koji se odnose na različitu 
društvenu, vodno-
gospodarsku i cestovnu 
infrastrukturu. 
– Oni trebaju pospješiti 
ostanak ljudi u ovome 
kraju i omogućiti im da 
imaju jednake temeljne 
usluge kao i bilo gdje 
drugdje u Hrvatskoj – 
zaključila je ministrica 
Vučković.

Ministrica poljoprivrede 
Marija Vučković

Župan Igor Andrović

Saborski zastupnik 
Tomislav Tolušić

Gradonačelnik Ivica Kirin

Svim žiteljima
Virovitičko-podravske županije

DAN ŽUPANIJE 
VIROVITIČKO-PODRAVSKE

čestita
župan Igor Andrović

DAN ŽUPANIJE 
VIROVITIČKO-PODRAVSKE

čestitaju vam
gradonačelnik Virovitice Ivica Kirin,

Gradsko vijeće
i Uprava Grada Virovitice

GRADONAČELNIK IVICA KIRIN OSLOBOĐEN 
OPTUŽBI U SLUČAJU FIMI MEDIJE
Sud zaključio da nema dokaza 
da je MUP oštećen u poslovanju 
s marketinškom agencijom 

Aktualni virovitički gradonačelnik i bivši mini-
star unutarnjih poslova Ivica Kirin oslobođen je 
optužbi za zloupotrebu položaja i ovlasti u aferi 
Fimi Media, odlučio je u ponedjeljak Županijski 
sud u Zagrebu. Prvostupanjskom sudskom pre-
sudom Kirin je oslobođen optužbe da je kao 
ministar unutarnjih poslova za oko 7,5 milijuna 
kuna oštetio MUP surađujući s marketinškom 
agencijom Fimi media.
Tužiteljstvo je tvrdilo da je Kirin od 2006. do 
2008. godine, na traženje bivšeg HDZ-ovog 
rizničara Mladena Barišića, poslovao s Fimi 
medijom iako je znao da se na taj način priku-
plja novac za financiranje HDZ-a.
Branitelji su prozivali da se cijeli slučaj temelji 
na nezakonitim dokazima, a sam Ivica Kirin u 
startu suđenja odbacio je optužbe koje ga terete. 

Tijekom postupka, koji je trajao čak devet go-
dina, vješto je izbjegavao novinare i nije ot-
krivao detalje o ovoj, kako su ju mediji nazvali, 
„najvećoj korupcijskoj aferi u Hrvatskoj”.
Sudsko vijeće pod predsjedanjem sutkinje Ra-
hele Valentić je nakon provedenog dokaznog 
postupka u ponedjeljak zaključilo kako nema 
dokaza da je u spornom poslovanju MUP-a s 
marketinškom agencijom Fimi Media, preko 
koje se financirao i HDZ u mandatima Ive 
Sanadera, počinjena velika materijalna šteta 
MUP-u, kao ni da bi Fimi Media protuprav-
no profitirala, stoga ga je oslobodilo krivnje.                                                                     
Ivica Kirin oslobađajuću presudu, u postupku 
koji je trajao godinama, nije želio komentirati.

M. Lo.



29. KOLOVOZA 2019. I ČETVRTAK I VIROVITIČKI LISTSPECIJAL: DAN ŽUPANIJE4 I

Iako jedna od najmanjih, ona 
je ponosna županija u kojoj su 
se smjestila dva područja pod 
zaštitom UNESCO-a, zelena 
kraljica Drava i tajanstveni Pap-
uk, gdje se mogu vidjeti vulkan-
ske stijene na Rupnici. Ovdje ras-
te najbolja kamilica na svijetu, tu 
zrije najbolje povrće u Hrvatskoj, 
uzgaja se prvoklasna jabuka, 
proizvodi se najbolji med u Eu-
ropi – Slavonski med zaštićen 
oznakom zemljopisnog podrijetla 
na razini Europske unije. Ovdje 
živi Viroexpo, jedan od tri na-
jbolja sajma u Hrvatskoj. Tu je 
rođen autor pjesme „Jezik roda 
moga“, Petar Preradović. Ovdje 
je i neponovljivi Drago Britvić 
skladao „Bože, čuvaj Hrvatsku“, 
ali i „Maslina je neobrana“.
Jesen je vrijeme kada, obično, u 
Virovitičko-podravskoj županiji 
beru plodove svoga rada. Ne 
samo što se 3. rujna obilježava 
kao Dan Virovitičko-podravske 
županije, već se tada otvara niz 
projekata koji su rasli tijekom go-
dine. Ove godine povodom Dana 
Virovitičko-podravske županije, 
bilo je realiziranih projekata kao 
nikada do sada, posebno onih od 
iznimne važnosti za gospodarski 
potencijal i budućnost županije. 
Tim povodom razgovarali smo sa 
županom Virovitičko-podravske 
županije, Igorom Androvićem. 

V i r o v i t i č k o - p o d r a v s k a 
županija u hrvatskim je ok-
virima redovito ili na vrhu 
ili među tri županije koje 
povlače najviše europskih 
sredstava. Strategija prema 
EU projektima postavljena 
je još od vremena kada je 
župan bio Tomislav Tolušić. 
No, uvjeti života u županiji 
se ne povećavaju samo EU 
sredstvima?
Dug je proces od temeljnog ka-
mena do rezanja vrpce – od ide-
je, projekta, dobivanja dozvola, 
do same realizacije. No, najviše 
nas veseli kada je projekt gotov. 

Istina, postoje važniji i veći pro-
jekti, ali za manje sredine njima 
je njihov projekt najvažniji. Re-
cimo, idući tjedan ćemo otvoriti 
školu u Bakiću, u malenom mjes-
tu nedaleko od Slatine. Ondje 
su stanovnici, jer imaju povećan 
broj djece, željeli da se umjesto 
110 godina stare škole izgradi 
nova. I uz sredstva Virovitičko-
podravske županije, Ministar-
stva regionalnog razvoja i Grada 
Slatine, školu će od ove jeseni 
pohađati 22 učenika. To je ne-
kima malen projekt, ali to je pro-
jekt kojim se omogućava ostanak 
ljudi na selu jer im se nude uvjeti 
za školovanje njihove djece, kao 
što imaju djeca u gradovima. 
Prošli tjedan smo potpisali ugo-
vor za energetsku obnovu škole 
u Josipovu i svi mještani su zah-
valni na tome. Kada projektima 
koje gradimo razveselimo mar-
ljive i radišne ljude koji žive u tim 
mjestima, tada smo ispunili svoju 
svrhu. To je naša uloga.

Prije nekoliko godina upra-
vo je Virovitičko-podravska 
županija bila lider u ener-
getskoj obnovi. Koji su pro-
jekti u ovom području ula-
ganja aktivni?  
Da, mi smo prvi u Hrvatskoj 
prepoznali važnost energetskih 
obnova pa smo u suradnji s 
VIDRA-om obnovili na desetke 
škola, zdravstvenih ustanova… 
Naravno, u početku smo ih ob-
novili mnogo pa sada obnavljamo 
ono što nam je ostalo. Tako traju 
radovi na energetskoj obnovi 
škola u Suhopolju, Gornjem Ba-
zju, Pitomači, Tehničkoj školi i 
sportskoj dvorani u Virovitici. Tu 
je i energetska obnova paviljona 
IV. u Slatini, zgrade Opće medi-
cine u Virovitici, kao i zgrade 
dječjeg dispanzera, opće medi-
cine i ginekoloških ordinacija u 
Općoj bolnici u Virovitici. Pro-
jekti su to kojima ćemo poboljšati 
uvjete i obrazovanja i zdravst-
vene zaštite naših stanovnika, ali 

i uštedjeti značajna sredstva koja 
ćemo usmjeriti na neko drugo 
područje. Recimo, ove godine 
Virovitičko-podravska županija, 
uz suradnju s općinama i gra-
dovima, svim svojim učenicima 
od 1. do 8. razreda nabavlja 
potrebni radni materijal. To je 
velika pomoć obiteljima za nji-
hovu djecu, posebno onima s 
više djece, pa je to svakako i de-
mografska mjera.

Čini se da će ove godine pro-
slava Dana županije biti u 
znaku dovršetka brojnih 
važnih projekata. Je li tako 
tempirano ili je slučajnost? 
Da, čini se kao da smo tempirali, 
ali nismo. Neke ćemo sad ot-
voriti, neke smo započeli, a neke 

ćemo tek započeti. Kod nas nema 
pauze. Nekad mi se čini da smo 
kao Japanci, koji kao da nikad ne 
idu na godišnji, već stalno nešto 
rade. Recimo, započeli smo s ra-
dovima na Centru za istraživanje 
i razvoj u mljekarstvu u Viro-
vitici, najvažnijem razvojnom 
projektu Virovitičko-podravske 
županije. Vrijedan je više od 36 
milijuna kuna, a provodi se u 
sklopu Razvojnog projekta za 
Slavoniju, Baranju i Srijem. Na 
ovome puno hvala Vladi RH. Ovo 
je bila želja naših mljekara, ali i 
mljekara susjednih nam županija, 
kako bi se u budućnosti pomoglo 
mljekarskoj industriji te kako bi 
oni ostali konkurentni na tržištu. 
Osim toga, kroz isti sporazum, 
izgrađena je i hala Međunarodnog 

sajma Viroexpo, sajma koji pred-
stavlja gospodarskog pokretača 
naše županije.

Još jedan važan projekt 
koji povezuje gospodarstvo, 
poljoprivredu i znanost je 
Tehnološko-inovacijski cen-
tar. Što će se sve u njemu 
nalaziti i kome je namijen-
jen?  
I na to smo posebno ponosni. I on 
će, poput Centra za istraživanje i 
razvoj u mljekarstvu, stanovnici-
ma ovog područja davati novu 
dodanu vrijednost, uz korištenje 
naše stručnosti i znanja. Bit će 
opremljen najsuvremenijom 
laboratorijskom opremom, a 
provodit će istraživačko-razvojne 
projekte u znanstvenim poljima 
poljoprivrede, biotehnologije 
i prehrambene tehnologije od 
strane znanstvenih institucija. 
Ovaj projekt potreban je našoj 
županiji kako bi unaprijedili 
konkurentnost u poljoprivredi, ali 
i proizvodnji. Ključne aktivnosti 
su izgradnja same infrastrukture, 
zatim opremanje sofisticiranom 
opremom koju će kasnije koristiti 
znanstvenici. Znanstvena zajedni-
ca će u Tehnološko-inovacijskom 
centru provoditi istraživanja 
koja će biti primjenjiva u pol-
joprivredi na našem području, 
ali i na području cijele Slavoni-
je. Istraživat će kulture koje se 
sade na našem području, ali i 
dio prehrambene tehnologije 

• Dug je proces od temeljnog kamena do rezanja vrpce – od ideje, 
projekta, dobivanja dozvola, do same realizacije. No, najviše nas 

veseli kada je projekt gotov. Istina, postoje važniji i veći projekti, ali 
za manje sredine njima je njihov projekt najvažniji.

ŽUPAN IGOR ANDROVIĆ O PROJEKTIMA, IZAZOVIMA I PLANOVIMA VIROVITIČKO-PODRAVSKE ŽUPANIJE 

Svaki grad i selo su nam jednako važni i zato ulažemo u 
obrazovanje, gospodarstvo i zdravstvo za sve naše žitelje  

Znanost, obrazovanje i ulaganje u mlade Županija provodi kroz niz projekata i potpora

PO NAVODNJAVANIM POVRŠINAMA BIT ĆEMO 
PRVI U HRVATSKOJ 
Želimo poljoprivrednicima osigurati da 
se bave visoko dohodovnim kulturama  
Za poljoprivredu su iznimno važni i projekti navodnjavan-
ja po kojima je upravo Virovitičko-podravska županija u 
hrvatskom vrhu. Koliko će, kada projekti završe, županija 
imati navodnjavanih površina?
Prije dvije godine smo otvorili sustav navodnjavanja Kapinci – Vaška 
na 1260 hektara, a ovih smo dana dobili odluku za drugu fazu ovog 
istog sustava kojim će se iz rijeke Drave natapati novih gotovo 600 
hektara plodne zemlje. Završeni su radovi na sustavu navodnjavanja 
Đolta, a oko 90 posto radova je gotovo na sustavu Novi Gradac – 
Detkovac. U skoroj budućnosti planiramo i sustave Lukač, Čađavica, 
Đolta II. faza. Time ćemo imati oko 6000 hektara navodnjavanih 
površina. Na ovaj način mi našim stanovnicima dajemo infrastruk-
turu i mogućnost bavljenja visokodohodovnim kulturama, većoj i sig-
urnijoj zaradi i time ostanak u ruralnim sredinama.
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i proizvodnje te pomagati nji-
hovom unaprjeđenju. U okviru 
TIC-a nalazit će se odsjeci za 
med, ljekovito bilje, mlijeko, 
prostor za spektrometriju i mik-
roskopiju, kao i za pripremu 
uzoraka za analizu. Ovo je je-
dini projekt ove vrste u županiji 
i predstavlja značajan isko-
rak u ulaganju u istraživačku in-
frastrukturu. Projektni  partneri, 
Prehrambeno-tehnološki fakultet 
Osijek i Poljoprivredni fakultet u 
Osijeku, iznimno su važni zbog 
specifičnih znanja iz znanstvenog 
područja biotehničkih znano-
sti te su uključivanjem u projekt 
pristali dati doprinos u jačanju 
konkurentnosti poljoprivrede i 
prehrambeno-prerađivačke in-
dustrije kroz istraživanje, razvoj 
i inovacije.

Županija je ovo koja po 
glavi stanovnika povlači 
najviše europskih sredstava 
u Hrvatskoj, a velik dio tih 
sredstava uložen je u obnovu 
kulturne baštine. Što se po 
tom pitanju napravilo, a što 
će se još napraviti?
Jedan dvorac je već zablistao, to 
je Dvorac Pejačević u Virovitici. 
Projekt je to Grada Virovitice, 
a dvorac je danas promijenio i 
vizuru središta naše županije i 
promijenio navike ljudi. Nikad 

toliko ljudi nije bilo u središtu 
Virovitice, bilo to radni dan ili 
vikend. Kako Virovitičani, tako 
i drugi posjetitelji dolaze ovdje. 
Time razvijamo turizam. Recimo, 
izgradili smo i asfaltirali cestu 
prema Jankovcu i on danas bilježi 
gotovo 50-postotno povećanje 
broja dolazaka. Uz dobrobit za 
društvenu zajednicu, razvijaju se 
i maleni OPG-ovi koji nude svoje 
proizvode i usluge. Završili smo 
s gradnjom dodatnih sadržaja 
našeg Heritage hotela Kurije 
Janković u Kapela Dvoru. Oni 
na godišnjoj razini bilježe 4000 
noćenja, ove godine će ih, zbog 
novih sadržaja, wellnesa, sauna, 
novih biciklističkih ruta, biti još 
i više. Tu je i posjetiteljski centar 
Dravska priča u Noskovcima sa 
sadržajem koji će modernistički 
biti sličan Aquaparku u Karlovcu. 
Iako smo očekivali da će već biti 
dan posjetiteljima na korištenje, 
naš Dvorac Janković u Suhopolju 
s obnovljenim parkom otvorit 
ćemo do kraja ove godine. Uz 
virovitički Dvorac Pejačević bit 
će jedan od najljepših dvoraca u 
Slavoniji. Uz sredstva Vlade RH, 
kroz Razvojni projekt za Slavoni-
ju, Baranju i Srijem, obnovit ćemo 
i Dvorac Janković u Cabuni, a u 
Orahovici će se izgraditi rekreaci-
jski centar, uz niz novih sadržaja. 
To je, doduše, projekt Grada Ora-

hovice, ali ga je pripremila naša 
razvojna agencija VIDRA. Špišić 
Bukovica će dobiti „Kuću čaja“, 
Križnica kod Pitomače Centar za 
posjetitelje. Nama je svaka sre-
dina važna, i ono maleno naselje 
kao što je Bakić, ili Virovitica, 
Orahovica i Slatina.

Završili ste i gradnju Anek-
sa B1 nove Dnevne bolnice 
u Virovitici. Što ona sve 
uključuje i što će to značiti 
za pacijente?
Završena je i gradnja Aneksa B1 
nove Dnevne bolnice. Riječ je 
o projektu „Dogradnja i opre-
manje dnevnih bolnica Opće 
bolnice Virovitica“ vrijednom 
50 milijuna bespovratnih kuna, 
odobrenih u stopostotnom 
iznosu što predstavlja jedan od 
najvećih ostvarenih europskih 
projekata Razvojne agencije 
VIDRA i Virovitičko-podravske 
županije. U novom krilu bolnice 
smjestit će se tri bolnička labo-
ratorija, patohistološki, citološki 
i medicinsko-biokemijski, što će 
omogućiti bržu i bolju analizu. 
Osim toga u novoj zgradi će biti 
i dnevna internistička bolnica. 
U novim prostorima će se uves-
ti novi dijagnostički postupci 
kao što su imunohistokemijska 
analiza tumorskih biljega, što 
će uvelike povećati kvalitetu 

liječenja pacijenata koji dolaze 
iz Virovitičko-podravske, ali i 
susjednih županija. Istodobno je 
za 26 milijuna kuna nabavljena 
prijeko potrebna oprema kojom 
su opremljene operacijske sale, 
središnja sterilizacija, jedinica 
za intenzivno liječenje, dnevna 
bolnica. Dobivenim medicins-
kim aparatima pacijenti više ne 
moraju ići u Zagreb i veća mjes-
ta jer će zahvaljujući modernoj 
tehnologiji istu kvalitetu usluge 
imati i u Virovitici. Time se sman-
juju liste čekanja. Zanimljivo, do 
sada se u Općoj bolnici Virovitica 
moglo raditi 375 različitih opera-
tivnih postupaka dok će se sada, 
nabavkom ove opreme, taj broj 
podići na 450. Osim toga, u prošloj 
godini uz podršku Vlade RH na-
bavljen je novi CT uređaj kao i 
magnetska rezonanca, a županija 
sufinancira liječnicima kreditne 
linije ili njihovo podstanarstvo. I 
za jedno i drugo smo imali veliki 
interes liječnika jer nam je cilj nji-
hov ostanak i rad u našoj sredini.

Jedno od važnih ulaganja je 
Mreža poduzetničkih inku-
batora. Što će oni značiti za 
gospodarstvo u županiji?
Virovitičko-podravskoj županiji 
je prema odluci Ministarstva gos-
podarstva, poduzetništva i obrta, 
pripalo bespovratnih 20 milijuna 

kuna. Ukupna vrijednost projekta 
je oko 30 milijuna kuna. Projekt 
je napisala VIDRA – Agencija 
za regionalni razvoj Virovitičko-
podravske županije, u surad-
nji s Virovitičko-podravskom 
županijom, Poduzetničkim inku-
batorom Virovitičko-podravske 
županije, Gradskom razvojnom 
agencijom Slatina, a uz pomoć gra-
da Orahovice i Općine Pitomača. 
Projektom Mreža inkubatora 
Virovitičko-podravske županije, s 
izgradnjom i obnovom, imamo tri 
nova poduzetnička inkubatora, u 
Orahovici, Slatini i Pitomači. U na-
vedena tri inkubatora predviđeno 
je da će u punom kapacitetu biti 
omogućen besplatan smještaj za 
48 poduzetnika jer im Virovitičko-
podravska županija plaća pros-
tor. Uz poduzetnički inkubator 
u Virovitici, time će Virovitičko-
podravska županija imati četiri 
inkubatora kojima će se omogućiti 
daljnji razvoj poduzetništva na 
području Virovitičko-podravske 
županije, a kako bi poduzetnici s 
ovog područja postali konkurent-
niji na tržištu rada. Ova četiri 
poduzetnička inkubatora, uz naš 
gospodarski sajam Viroexpo, koji 
je zahvaljujući Vladi i Ministarst-
vu poljoprivrede dobio svoj pros-
tor, bit će gospodarski pokretači 
Virovitičko-podravske županije.

V. L.

ŽUPAN IGOR ANDROVIĆ O PROJEKTIMA, IZAZOVIMA I PLANOVIMA VIROVITIČKO-PODRAVSKE ŽUPANIJE 

Svaki grad i selo su nam jednako važni i zato ulažemo u 
obrazovanje, gospodarstvo i zdravstvo za sve naše žitelje  

Župan Igor Andrović  ističe kako su sva područja županije jednako važna I manje škole dolaze na red i imaju svoje mjesto u proračunu Županije

Asfaltirana cesta prema Jankovcu već je rezultirala većim brojem turista



29. KOLOVOZA 2019. I ČETVRTAK I VIROVITIČKI LISTSPECIJAL: DAN ŽUPANIJE6 I

- Nikad nisam bio strog profesor, 
to svi znaju, i moji bivši učenici i 
moji kolege. Od onih učenika koji 
su znali da će im biologija i kemija 
trebati za daljnje školovanje tražio 
sam više. No, od onih koji su znali 
da im to znanje neće trebati za kas-
nije, prema njima sam bio blaži. 
Nastojao sam uvijek da me se 
učenici ne boje, da to bude jedan 
odnos međusobnog poštovanja i 
lijepog ponašanja i drago mi je ako 
je to prepoznato, jer to meni jako 
puno znači –  riječi su višestruko 
nagrađenog umirovljenog pro-
fesora biologije i kemije Zvonka 
Ternjeja, koji će nizu strukovnih 
priznanja i nagrada ovih dana do-
dati i iznimno vrijednu nagradu za 
životno djelo – Zlatnu plaketu „Grb 
Virovitičko-podravske županije“. 
Ovaj skroman, pristupačan i 
mnogima omiljen profesor rođen 
je 1951. godine kao jedanaesti 
član velike seoske obitelji. Iako su 
svi živjeli u samo dvije prostorije, 
imao je, sjeća se, sretno djetinjstvo. 
Nakon završene osnovne i srednje 
škole te PMF-a, svoj prvi posao do-
biva u Bušetini, a zatim prelazi u 
Srednjoškolski centar, pa Gimnaz-
iju, u kojoj je dočekao mirovinu. 

AKTIVAN U ŠKOLI I IZVAN 
NJE 

Uz više od četrdeset godina ak-
tivnog rada i redovne nastave, bio 
je aktivan i kao voditelj stručnog 
vijeća biologije, kemije i tjeles-
no-zdravstvene kulture, vodio je 
učenike na županijska i državna 
natjecanja, bio je član Državnog 
povjerenstva za natjecanje iz bi-
ologije, vodio je GLOBE školu, 
sudjelovao na međunarodnim 
seminarima i promovirao suradnju 
škole s drugim institucijama. Izvan 
škole, svoju ljubav prema prirodi i 
ljudima prenio je na aktivno sud-
jelovanje u 

Ekološkom društvu Virovitica, 
Gradskom društvu Crvenog križa, 
a u jednom periodu bio je i član 
virovitičkog Gradskog vijeća. Da-
nas, jedini je profesor u Hrvatskoj 
koji je primio nagradu za oba 
predmeta koja je predavao, prvi 
je u našoj županiji dobio minis-
trovo priznanje za rad u prosvjeti. 
Godine 2015. dobio je osobito mu 
vrijednu nagradu „Srećko Jelenić“, 
koju dodjeljuje Biološki odsjek 
PMF-a iz Zagreba, kao najbolji 
učitelj biologije u Hrvatskoj, u je-
dinstvenoj kategoriji osnovnih i 
srednjih škola. A sada će dobiti na-
gradu za životno djelo. 

RADIO S UŽITKOM 
- Ne mogu reći da sam radio nešto 
drugačije nego moji kolege. Samo 

sam radio svoj posao s užitkom i 
radošću i uvijek mi je bilo drago 
doći u razred. Kada bih se mogao 
vratiti u prošlost, opet bih odabrao 
biti prosvjetni radnik, učitelj, jer 
smatram da je to jedno od najple-
menitijih zanimanja, da čovjek tu 
može maksimalno dati, a onda to 
učenici i osjete i vrate – kaže prof. 
Ternjej, koji ističe kako uz sve svoje 
nagrade najviše voli one Oscare 
koje bi mu svake godine poklonili 
sami učenici. Umirovljenom profe-
soru velika je radost kada ga i da-
nas na ulici pozdrave bivši učenici 
ili mu banu na vrata u kasno doba, 
ako su pristigli izdaleka, jer Zvonko 
Ternjej u četiri desetljeća svog rad-
nog vijeka ostavio je važan trag u 
životu strukovnjaka, obrtnika, um-
jetnika, majstora i doktora. 

ISPRED SVOG VREMENA 
Njegovi učenici danas su priznati 
znanstvenici, liječnici, stoma-
tolozi, biotehnolozi, farmaceuti i 
brojni drugi, od CERN-a do In-
dije, na institutima, klinikama, 
istraživačkim centrima. Njegove 
metode, reći će mnogi, bile su is-
pred svog vremena i tek se danas 
uvode u školske klupe. – Nisam 
bio tradicionalni nastavnik, kad 
je djeci postalo dosadno na satu, 
uzeli bismo odmor i otvoreno 
razgovarali. Mogli su se prošetati 
po razredu, pitati sve što ih je zani-
malo. Nastojao sam nastavu učiniti 
zanimljivom i pristupačnom, ra-
zumljivom – objašnjava Z. Ternjej, 
koji kaže kako je uvijek njegovao 
kombinaciju pedagogije, psi-
hologije, pa i mentorstva, a nije se 

libio ni dati životno važan savjet. 
Ne samo djeci, nego i roditeljima 
koji su se, priznaje, dosta promi-
jenili svih ovih generacija. Baš kao 
i svijet koji je danas ubrzan i ima 
neka sasvim druga pravila, reći će 
ovaj iskusni profesor u mirovini. – 
Svaki roditelj želi čuti da je njegovo 
dijete najbolje pa je važno prvo sve 
dobro reći o djetetu, a tek onda 
ono što bi trebalo popraviti. Dobar 
pedagog treba znati kako pristupiti 
i na koji način razgovarati sa sva-
kim roditeljem. To nije lako, mlađi 
kolege danas imaju veliki izazov 
– stanje u društvu je takvo da su 
učitelji i profesori degradirani, 
mnogi odustanu od elana s kojim 
uđu u učionicu ili se razočaraju 
vrijednostima koje su danas ipak 
drugačije – u nadi da potakne sve 
da ne odustanu od plemenitih ide-
ja s kojima su krenuli u ovo važno 
zvanje potiče Z. Ternjej kolege ak-
tivne u nastavi. 

NE MIRUJE U MIROVINI 
A on sam, kaže, u mirovini ne 
miruje. S ponosom gleda kako 
su njegove kćeri Ivana i Jelena 
krenule njegovim stopama i da-
nas su također učiteljice, kao i zet 
Siniša. Zet Marko radi kod jed-
nog privatnika pa Zvonko uživa u 
čuvanju unuka Marina i Ene, dok 
mlađe generacije zarađuju za kruh 
svagdašnji. Puno čita, obrađuje 
voćnjak i vinograd, brižno njeguje 
cvijeće po kojem ga učenici pamte 
još iz školskih klupa. I zahvalan je, 
ističe, što se unatoč boljkama koje 
ga podsjećaju na više desetljeća 
života, i dalje osjeća mladim u duši 
i raduje susretima s ljudima i priro-
dom s kojom, poručuje, uvijek sve 
počinje i sve završava. 

UMIROVLJENOM PROFESORU ZVONKU TERNJEJU NAGRADA ZA 
ŽIVOTNO DJELO VIROVITIČKO-PODRAVSKE ŽUPANIJE  

Posebnim pedagoškim pristupom 
osvojio je poštovanje ne samo 
učenika, nego i roditelja i struke 

• Nisam bio tradicionalni nastavnik, kad je djeci postalo dosadno na satu, uzeli bismo odmor i otvoreno razgovarali. 
Mogli su se prošetati po razredu, pitati sve što ih je zanimalo. Nastojao sam nastavu učiniti zanimljivom i pristupačnom, 
razumljivom – objašnjava Z. Ternjej, koji kaže kako je uvijek njegovao kombinaciju pedagogije, psihologije, pa i 
mentorstva, a nije se libio ni dati životno važan savjet.

Nagrađeni profesor u mirovini ne miruje, a zlatne savjete prenosi na obitelj koja je krenula njegovim stopama

ZLATNI GRB – nagrada za životno djelo

Marija Lovrenc

ŽUPANIJA ĆE U POVODU PROSLAVE SVOG DANA NAGRADITI ZASLUŽNE 

Ove godine Županija će tvrtkama, pojedincima i 
udrugama zahvaliti jer su pozitivan primjer zajednice 

U lipnju ove godine na sjednici Županijske skupštine 
Virovitičko-podravske županije donesena je Odluka o dodjeli 
Javnih priznanja Virovitičko-podravske županije. U utorak, 
3. rujna, će se na svečanoj sjednici Županijske skupštine, u  
povodu obilježavanja Dana Virovitičko-podravske županije 

dodijelit nagrade pojedincima, udrugama, klubovima i tvrt-
kama koji su svojim velikim trudom,  mukotrpnim radom 
i nesebičnim djelovanjem uvelike utjecali na poboljšanje 
kvalitete života građana Virovitičko-podravske županije. 
Zlatni grb za životno djelo, Godišnje nagrade, Povelje zah-

valnosti te Povelja humanosti tako će zasluženo otići u ruke 
ovih 13-ero dobitnika koji čine pozitivan primjer zajednice. O 
kome je riječ, otkrijte u nastavku. 

V. L. 
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Trgovačko društvo iz Vuko-
savljevice obiteljska je tvrtka 
koja se već 14 godina bavi 
djelatnošću vinogradarstva, 
podrumarstva i vinarstva. 
Podrum Vineda nastao je iz 
dviju obitelji, Kaša i Kovač, 
koje su se vinogradarstvom 
bavile iz hobija i vlastite 
potrebe te je tako nastav-
ljena tradicija. Trenutno u 
vlasništvu imaju oko deset 
hektara vinograda, proizvedu 
40 tisuća litara godišnje te u 
ponudi imaju šest sorti vina. U 
proizvodnju, obnovu te podi-
zanje novih nasada vinograda 
uložili su značajna sredstva, a 
osim proizvodnje vina vrhun-
skih sorti, kao što je nadaleko 
poznata vukosavljevačka 
graševina, njihova vizija je 
bavljenje ruralnim turiz-
mom i gastronomskom po-

nudom, a time bi pridonosili 
ukupnom gospodarskom 
razvoju županije. Upravo taj 
potencijal i doprinos razvoju 
poduzetništva prepoznala 
je i Virovitičko-podravska 
županija nagradivši njihov 
trud i rad Godišnjom nagra-
dom. 
– Ova nagrada nam daje pot-
vrdu da ono što radimo dobro 
radimo i to nam je motivacija 
za dalje. Jako smo zadovoljni, 
sretni i iznenađeni – rekla je 
vlasnica Andreja Kaša Kovač.
Njihov trud i rad temeljen 
na tradiciji kojemu su pos-
vetili puno pažnje, od proiz-
vodnje do promocije, već 
je prepoznat diljem Lijepe 
Naše, ali i u Europi, a način 
na koji su uspjeli smatraju da 
je upravo takozvana prodaja 
na kućnom pragu te širenje 

djelatnosti vinogradarstva, 
podrumarstva i vinarstva na 
kompletan turistički proiz-
vod. 
– Prodaja na kućnom pragu 
pokazala se vrlo dobro 
prihvaćenom i ljudi vole doći 
k nama i upoznati nas i naš 
rad. Puno radimo na promo-
ciji s ciljem da ljudi dođu kod 
nas i probaju naše proizvode, 
da se osjećaju ugodno i toplo. 
Na taj način stekli smo brojne 
kupce koji nam se uvijek 
vraćaju i traže mjesto i ter-
min više – kaže Andreja K. K. 
ističući da uz svoje vino gosti-
ma nude i domaće proizvode 
poput ulja i sira, kao i obi-
lazaka i smještaja, odnosno 
nastoje sve zaokružiti u jednu 
kompletnu turističku priču.

Ž. Đ. L.

VINEDI VUKOSAVLJEVICA GODIŠNJA NAGRADA ZA IZNIMNE REZULTATE I 
DOPRINOS RAZVOJU PODUZETNIŠTVA

Krenuli s vinogradima i napravili 
kompletan turistički proizvod 

Posebnim pedagoškim pristupom 
osvojio je poštovanje ne samo 
učenika, nego i roditelja i struke 

GODIŠNJA NAGRADA

• Ova nagrada nam 
daje potvrdu da ono 
što radimo dobro 
radimo i to nam je 
motivacija za dalje. 
Jako smo zadovoljni, 
sretni i iznenađeni 
– rekla je vlasnica 
Andreja Kaša Kovač.

Za izniman doprinos i rezultate u razvoju i 
njegovanju tradicijskih obrta Godišnju na-
gradu Virovitičko-podravske županije dobit 
će Dražen Tomac. Ovaj Virovitičanin vlasnik 
je urarskog obrta koji ima tradiciju dužu od 
60 godina i jedan je od rijetkih na području 
naše županije koji se bavi popravcima sa-
tova. 
Dobitnik je brojnih priznanja za svoj rad, 
kao i rad u komorskom sustavu Hrvatske 
obrtničke komore, za što je dobio i zahvalnicu 
HOK-a za očuvanje obrtništva i unapređenje 
rada obrtničkih asocijacija. 
– Dobiti ovakvo priznanje nije mala stvar, 
puno mi to znači – otkriva Dražen Tomac, 
svjestan kako među mladima danas baš i 
nema interesa za tradicijske obrte iako bi ura-
rstvo, kako kaže, još i moglo preživjeti. – U 

nekim stvarima potrebna je stručna ruka jer 
po nekim vrjednijim stvarima ne može baš 
svatko čačkati, a na kraju ih možda i uništiti. 
Nekakvu vrjedniju stvar spasiti i osposobiti, 
ako je bio mehanički kvar ili kvar od starosti, 
s jedne strane je gušt jer si nešto popravio, a 
s druge strane si pomogao mušteriji. Tako da 
je to obostrano zadovoljstvo – kaže Dražen 
Tomac s vječnim povećalom, alatom i sv-
jetiljkom na radnom stolu. 
Na pitanje koji mu je najdraži dio posla, ovaj 
virovitički urar bez oklijevanja odgovara: – 
Najdraži dio posla mi je kada vidim da sam 
uspio napraviti nešto što ni sam nisam vje-
rovao da bi se moglo, spasiti „nespasivo“, 
pogotovo ako to mušteriji ima sentimental-
nu vrijednost – zaključuje urar D. Tomac.               

      E. A. 

DRAŽEN TOMAC NJEGUJE TRADICIJSKE OBRTE 

Urarstvo prkosi vremenu
• Dobiti ovakvo 

priznanje nije mala 

stvar, puno mi to znači 

– otkriva Dražen 

Tomac, svjestan kako 

među mladima danas 

baš i nema interesa za 

tradicijske obrte iako 

bi urarstvo, kako kaže, 

još i moglo preživjeti.

Godišnju nagradu Virovitičko-podravske 
županije koja se dodjeljuje za iznimna 
ostvarenja značajna za razvoj županije i 
osobiti doprinos u pojedinim područjima 
gospodarskog, društvenog i javnog života 
dobila je tvrtka Gradba d.o.o. iz Brezika 
za iznimne rezultate i doprinos razvoju 
poduzetništva.
Ova obiteljska tvrtka, osnovana 2003. 
godine, uspješno posluje na području 
županije te je u posljednjih nekoliko go-
dina izgradila niz objekata javne, gospo-

darske i društvene namjene, pri čemu se 
ističu objekti javne namjene kao što je 
hala Viroexpo, energetske obnove javnih 
objekata i Centra za istraživanje i razvoj 
u mljekarstvu, najvažnijeg razvojnog pro-
jekta Virovitičko-podravske županije, čija 
gradnja je započela u utorak. 
Tvrtka se danas ponosi visokim kriterijima 
poslovanja i ulaganjem u kadar, pod neu-
mornim vodstvom braće Igora i Gorana 
Bardića. 

E. A. 

GRADBA D.O.O. OBITELJSKA JE TVRTKA KOJA USPJEŠNO POSLUJE 

Danas rade na najvećim 
županijskim projektima 
• Ova obiteljska tvrtka, osnovana 2003. godine, uspješno posluje na 
području županije te je u posljednjih nekoliko godina izgradila niz objekata 
javne, gospodarske i društvene namjene

Mudru izreku Matta Bion-
dia, nositelja 11 olimpijskih 
medalja, kako će upornost 
promijeniti svaki neuspjeh 
u izvanredno dostignuće, 
već 100 godina njeguje 
Nogometni klub Slatina. 
Iako se mnoštvo Slatinaca 
oduvijek okupljalo na liva-
di u centru grada trkajući 
loptu, nogomet se u Slatini 
počeo igrati davne 1917. 
godine u okviru Sports-
kog društva Orao. Dvije 
godine kasnije, 1919., na 
čelu s trgovcima Majerom 
i Lachom, osnovan je sl-
atinski nogometni klub. 
Klub je za svoga djelovanja 
nekoliko puta mijenjao 
ime: prvi naziv je bio Orao, 
potom Seneška, Slavija, 
Slavonac, Slavonski Parti-
zan te Slatina. NK Slatina 
bilježi tradiciju puno vrsnih 
nogometaša i trenera. 
Stoljetni trud i znoj pre-

poznat je u Virovitičko-
podravskoj županiji pa je 
svaki napor nagrađen Zlat-
nom plaketom za iznimne 
rezultate i doprinos razvoju 
športa u županiji. 
– Ova nagrada je veliko 
priznanje i zahvala svima 
koji su sudjelovali u radu 
Nogometnog kluba u pro-
teklih sto godina. Svatko od 
njih je dao svoj doprinos u 

želji da klub bude najbolji. 
Na nama i budućim gener-
acijama je da Nogometni 
klub Slatina ostane mjesto 
gdje će mladi ljudi odra-
stati uz sport, odgajati se, 
a sam nogomet je ionako 
bio uvijek više od same 
igre –ponosno je istaknuo 
potpredsjednik NK Slatine 
Miran Janečić. 

A. D. F. 

NOGOMETNI KLUB SLATINA AKTIVNO DJELUJE VEĆ JEDNO STOLJEĆE 

Sportom odgajaju nove generacije
• Na nama i budućim generacijama je da Nogometni klub Slatina ostane 
mjesto gdje će mladi ljudi odrastati uz sport, odgajati se, a sam nogomet je 
ionako bio uvijek više od same igre – ponosno je istaknuo potpredsjednik 
NK Slatine Miran Janečić. 
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POVELJA ZAHVALNOSTI

Povelju zahvalnosti ove go-
dine dobio je virovitički glaz-
beni sastav Vatra.
Tijekom dva desetljeća pos-
tojanja, koja su početkom 
travnja obilježili velikim kon-
certom u zagrebačkom Domu 
sportova, bend niže albume, 
uspjehe i nagrade. Tako su za 
hit pjesmu „Nama se nikud ne 
žuri“ s istoimenog albuma, na 
kojoj je gostovao Massimo, os-
vojili glazbenu nagradu Porin 
za najbolju vokalnu suradnju. 
Što Vatri kao bendu pored 
nagrada struke znači nagrada 
rodne županije, otkrio nam je 
frontmen benda Ivan Dečak. 
– Stara narodna kaže kako je 
najteže biti prorok u svome 
selu. Niti je Virovitica selo, 
a niti smo se mi ikada trudili 
biti prorocima. Međutim, 

izuzetno nam je drago da je 
naš rad još od samih početaka 
prepoznat, kako od strane 
naših sugrađana, tako i od 
gradskih struktura koje su nas 
sve ove godine bezrezervno 
podržavale u našem radu – re-

kao je Ivan Dečak te zahvalio 
svima koji su Vatri kao bendu 
bili podrška ovih prvih dvade-
set godina. „Rokat“ će i dalje, 
sigurni smo, i ime Virovitice i 
županije pronositi i dalje. 

E. A., Foto: Mare Milin 

GLAZBENI SASTAV VATRA „ROKA“ VEĆ 20 GODINA 

Ivan Dečak: „Drago nam je što su nas 
sugrađani podržali od samog početka.“

Udruga žena Dinjevac, koja 
okuplja 44 člana svih uz-
rasta, od 8 do 81 godine, 
ove je godine svojim tru-
dom, radom i aktivnostima 
zaradila Povelju zahval-
nosti Virovitičko- podravske 
županije. Prije 60 godina sa 
ženama iz Dinjevca osnovala 
ju je učiteljica Ivanka Bobek 
i tada je brojala dvadeset 
članica. S godinama im se 
pridružuje sve veći broj 
mlađih članica i djece. Na 
početku njihovog osnutka 
pokrenule su dramsku sekc-
iju, pjevački zbor i folklornu 
sekciju. Udruga je tijekom 
godina organizirala zabave 
povodom Nove godine, 
Dana žena, kao i tečaj ku-
hanja i pripremanja kolača. 
Većinom su svoja događanja 
pripremale u prostorijama 

tadašnje zadruge, a nakon 
izgradnje Društvenog doma 
promijenile su sjedište. Fi-
nancirale su se isključivo 
iz vlastitih prihoda, a pri-
kupljale su i posuđe koje su 
iznajmljivale za svatove, što 
im je bio dodatni prihod. 
Kontinuirano i aktivno su 
radile do osamdesetih go-
dina te su se devedesetih go-
dina ponovno registrirale i 
aktivirale još više. Od 2000. 
godine mijenja se vodstvo, 
a 2012. godine počele su 
organizirati Dinjevačke 
susrete plesa i pjesme te od 
2015. manifestaciju „Tako 
su to radili naši stari“. 
Vode i kreativne radionice 
povodom Uskrsa, Božića 
i drugih blagdana, a pri-
kupljena sredstva doniraju 
Ligi protiv raka Virovitičko-

podravske županije. 
Također, svi članovi rade i 
na uređenju svog naselja te 
su već pet godina zaredom 
ispred Turističke zajednice 
općine Pitomača proglašeni 
najuređenijim mjestom. 
– Ova povelja nam znači 
puno, ona nam je moti-
vacija za daljnji rad i da se 
još više trudimo i radimo 
u budućnosti, a nadam se 
i da će potaknuti mlade i 
druge nove članove da nam 
se pridruže –rekla je Svet-
lana Bastalić, koja je na 
čelu Udruge od 2015. go-
dine, te je istaknula da su 
za ovu Povelju zaslužni svi, 
od onog člana od 8 do onog 
od 81 godinu, i svi su sretni i 
ponosni.

Ž. Đaković Leš

UDRUGA ŽENA DINJEVAC VEĆ 60 GODINA ČUVA TRADICIJU 

Animiraju cijelu zajednicu da uređuje 
selo, a prihod za rad osigurale su i od 
iznajmljivanja posuđa  
• Ova povelja nam znači puno, ona nam je motivacija za daljnji rad i da se još 
više trudimo i radimo u budućnosti, a nadam se i da će potaknuti mlade i druge 
nove članove da nam se pridruže – rekla je Svetlana Bastalić, koja je na čelu 
Udruge od 2015. godine, te je istaknula da su za ovu Povelju zaslužni svi, od onog 
člana od 8 do onog od 81 godinu, i svi su sretni i ponosni.

Da ljubav prema vatro-
gastvu ne poznaje granice, 
potvrđuje Zdravko Pokupić 
iz Vukosavljevice, vlasnik 
obrta za proizvodnju peka-
rskih proizvoda, strastveni 
poljoprivrednik, voćar i 
vinogradar, ali prije svega 
zaljubljenik u vatrogast-
vo. Ove godine Poveljom 
zahvalnosti nagradit će 
ga Virovitičko-podravska 
županija. 
– Ljubav prema vatrogast-
vu započela je još od malih 
nogu. Kao četverogodišnji 
dječak svjedočio sam 
učestalim požarima u Vu-
kosavljevici. Gotovo svaku 
noć gorilo je jedno poljo-
privredno gospodarstvo pa 
je zavijanje vatrogasnih si-
rena ostavilo traga na meni 
– prisjeća se Z. Pokupić 
trena kada se zaljubio u va-
trogastvo dodavši kako je od 
11. godine života službeno 
uključen u rad DVD-a Vuko-
savljevica kao izuzetno spre-
tan i hitar vatrogasac i kao 
član natjecateljskog dijela 
DVD-a. Snažna povezanost 
s vatrogastvom nastavila se 

i za vrijeme školovanja pa 
je Zdravko u Vojnoj školi u 
Zagrebu vodio i podučavao 
protupožarnu ekipu. Ljubav 
ni danas ne jenjava. 
– Po završetku Domovin-
skog rata nastavili smo sa 
dobrovoljnim vatrogastvom 
u našem mjestu pa sam 
kao mladi član ostao dosta 
aktivan te preuzeo funkciju 
tajnika – ističe dugogodišnji 
zapovjednik DVD-a Vuko-
savljevica i zapovjednik Va-
trogasne zajednice općine 
Špišić Bukovica. 
– Ova nagrada je velika st-

var za mene, no to je prije 
svega i zahvalnica cijelom 
vatrogasnom društvu koje 
uporno, vrijedno i marljivo 
radi već 94 godine. Izuzetno 
smo ponosni na brojnost 
članova, na tu našu veliku 
obitelj koja broji oko 160 
osoba te na postignuća koja 
potvrđuju kvalitetu našega 
rada – istaknuo je Z. Pokupić 
dodavši kako u skorijoj 
budućnosti slijedi izgradnja 
garaže za vozila koja su do-
bili donacijom iz austrijske 
pokrajine Tirol. 

L. M. Hock, foto: K. Toplak

ZDRAVKO POKUPIĆ ŽIVI VATROGASTVO OD SVOJE 11. GODINE 

Kao dijete odrastao uz sirene, danas predvodi 
heroje u borbi protiv vatrene stihije 

• Ova nagrada je velika stvar za mene, no to je prije svega i zahvalnica 
cijelom vatrogasnom društvu koje uporno, vrijedno i marljivo radi već 94 
godine. Izuzetno smo ponosni na brojnost članova, na tu našu veliku obitelj 
koja broji oko 160 osoba te na postignuća koja potvrđuju kvalitetu našega 
rada – istaknuo je Z. Pokupić. 

Najpopularnija domaćica Virovitičko-
podravske županije, Sanja Mijac, svoj ku-
linarski put započela je prije gotovo 10 go-
dina, kada ju je kao mladu djevojku počelo 
zanimati pripravljanje domaće zimnice, jela i 
finih kolača. Baš poput svake mlade djevojke, 
i Sanja je imala mnogo hobija. Pokoji propali 
kolač u kuhinji zato nije bio razlog za odusta-
janje, već je rezultirao željom za uspjehom. 
Malo po malo, Sanja je počela učiti od svoje 
majke i svekrve za koje kaže kako sve recepte 
ovoga svijeta „drže u malome prstu“. 
Učiti kako kuhati i peći kolače dugotrajan je 
proces koji iziskuje mnogo sati vježbe i pre-
danoga rada, pa je tako ova zaljubljenica u 
kulinarstvo započela svoje prve korake uz 
majčine savjete. Danas je Sanja M. popu-
larna po svom blogu, a odnedavno i velikoj 
knjizi recepata „Iz života Domaćice“, u kojoj 
čitateljima odaje sve svoje tajne, iznosi sve 
prečace i stupice na koje možete naići za 
vrijeme pripreme hrane. Malim trikovima 
ova vrsna kuharica iz dana u dan svima 
onima koji vole boraviti u kuhinji olakšava 
pripremu jela u želji da uspiju i da budu 
sretni, baš onako kako je i ona bila sretna u 
svojim počecima, ali i danas, kada svoje ku-
linarske pothvate prati vrhunskim fotografi-
jama i objavama na internetu. 
Sanja je, kako kaže, kuhanjem povratila 
svoju kreativnost i zaigranost koju čovjek s 
vremenom izgubi, a tradicionalna domaća 
kuhinja kao što su kukuruzne proje, pogače, 
štrudle, poderane gaće, žličnjaci i razna 

variva su jela koja su ovoj poznatoj domaćici 
često na meniju, baš kao nekad našim 
bakama. Nagrada Virovitičko-podravske 
županije dodatni je poticaj da iz starinskih 
kuhinja zaboravljene recepte vrati na stol za 
modernu obitelj. 
– Zahvalnica mi znači podršku u onome što 
radim, da idem dobrim putem i da nastavim 
još bolje. Ponosna sam jer moj blog doprinosi 
promociji našeg kraja – istaknula je ponosno 
Sanja M., koja ističe kako je najljepše ovdje 
doma, u našoj Virovitici.

L. M. Hock, foto: privatni arhiv

NAJPOPULARNIJA DOMAĆICA SANJA MIJAC KULINARSKI PUT POČELA  
PRIJE GOTOVO 10 GODINA 

Starinskim receptima do modernih obitelji 
• Malim trikovima ova vrsna kuharica iz dana u dan svima onima koji vole 
boraviti u kuhinji olakšava pripremu jela u želji da uspiju i da budu sretni, 
baš onako kako je i ona bila sretna u svojim počecima, ali i danas, kada svoje 
kulinarske pothvate prati vrhunskim fotografijama i objavama na internetu.    
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STEVO HULAK VELIKI 
JE HUMANITARAC I 
VOLONTER
Ovu nagradu 
posvećujem 
mladima, da krenu 
mojim stopama 

Stevo Hulak (70) iz Zdenaca ove go-
dine će u sklopu Dana Virovitičko-
podravske županije dobiti Povelju 
humanosti. Stevo Hulak član je 
Skupštine i Odbora Gradskog 
društva Crvenog križa Orahovica, 
a obnaša i dužnost dopredsjednika 
Društva u više mandata. Stevo 
je ove godine ušao u 50. godinu 
volonterstva u Crvenom križu. U 
ovo humano društvo uključio se još 
davne 1970. godine kao darivatelj 
krvi, a do sada je krv darovao 
88 puta. Kako ističu iz GDCK-a 
Orahovica, najaktivniji je volonter 
Društva već dugi niz godina, a 
posebno se istaknuo kao volonter u 
zbrinjavanju prognanika za vrijeme 
Domovinskog rata. Dobitnik je 
mnogih zahvalnica i priznanja za 
darovanu krv i humanitarni rad, 
među kojima se ističu Zahvalnica 
Hrvatskog Crvenog križa za 75 
puta darovanu krv te Jubilarna 
zahvalnica HCK-a povodom 140 
godina Crvenog križa u Republici 
Hrvatskoj. Stevo je veliki radnik, 
ali iznimno samozatajan i skroman. 
Na pitanje što ova nagrada za njega 
znači, odgovorio je kako mu je to 
samo motiv da i dalje nastavi činiti 
nešto lijepo za druge. 
– Oduvijek sam davao sve od sebe 
za Crveni križ kako bih pomogao 
onome kome je pomoć potrebna. 
Nadam se da je moj rad primjer 
mladima i ovu nagradu posvećujem 
upravo njima, da im bude motiv da 
se puno može postići ako si čovjek, 
ako si u svakom trenutku spreman 
pomoći drugome u nevolji. Nara-
vno, ne posustajem, ova nagrada 
samo mi je motiv da nastavim i 
dalje, koliko god mogu – poručio 
je Hulak. Osim što je humanitarac, 
Stevo Hulak je i aktivni član Udruge 
umirovljenika Zdenci, udruge 
Matice slovačke Zokov Gaj i udruge 
Rukotvorine Zdenci, a nedavno 
je zaokružio i svoju dugogodišnju 
karijeru kao delegat na nogomet-
nim utakmicama.                      

          V. G. 

POVELJA HUMANOSTI

ZDRAVKO POKUPIĆ ŽIVI VATROGASTVO OD SVOJE 11. GODINE 

Kao dijete odrastao uz sirene, danas predvodi 
heroje u borbi protiv vatrene stihije 

NAJPOPULARNIJA DOMAĆICA SANJA MIJAC KULINARSKI PUT POČELA  
PRIJE GOTOVO 10 GODINA 

Starinskim receptima do modernih obitelji 

• Oduvijek sam davao sve 
od sebe za Crveni križ kako 
bih pomogao onome kome 
je pomoć potrebna. Nadam 
se da je moj rad primjer 
mladima i ovu nagradu 
posvećujem upravo njima, 
da im bude motiv da se 
puno može postići ako si 
čovjek, ako si u svakom 
trenutku spreman pomoći 
drugome u nevolji – rekao je 
Hulak. 

POVELJA ZAHVALNOSTI

Uspješnu 2019. godinu Kulturno-
umjetničko društvo Podravina 
Čađavica započelo je proslavom 
zavidne 40. obljetnice svojeg pos-
tojanja. Dobra suradnja s Općinom 
Čađavica rezultirala je brojnim 
nastupima i gostovanjima u zem-
lji i inozemstvu, o čemu svjedoče 
brojna priznanja, diplome i zah-
valnice. Nastupi na Đakovačkim 
vezovima, Vinkovačkim jesenima, 
Međunarodnoj smotri folklora te 
u Bosni i Hercegovini, Makedoniji 
i Mađarskoj samo su neki kojima 
se može pohvaliti ovo društvo 
koje trenutno broji 40-ak članova 
podijeljenih u pet različitih sekcija 

– vokalnoj, plesnoj, tamburaškoj, 
etnografskoj i literarnoj.
KUD-ovu predanost očuvanju 
kulture i baštine prepoznala je i 
Virovitičko-podravska županija, 
odnosno župan Igor Andrović, koji 
je odlučio da Povelja zahvalnosti 
za doprinos iz područja kulturnog 
života ide u njihove ruke. 
– Ova povelja dokaz je priznanja 
dosadašnjeg našeg truda i rada svih 
članova, ali i poticaj za opstanak i 
još bolji rad u nadolazećem razdo-
blju i budućnosti – ponosno je re-
kla predsjednica KUD-a Podravina 
Čađavica Valentina Predrevac. 

A.D.F.

KUD PODRAVINA ČAĐAVICA BAŠTINU ČUVA VEĆ 40 GODINA 

Pjesmom, plesom i nošnjama govore o kulturi, 
umjetnosti i običajima 
• Ova povelja dokaz je priznanja dosadašnjeg našeg truda i rada svih članova, ali i poticaj za opstanak i još bolji rad u 
nadolazećem razdoblju i budućnosti – ponosno je rekla predsjednica KUD-a Podravina Čađavica Valentina Predrevac. 

Nastavnik strojarstva u 
Industrijsko-obrtničkoj školi Slati-
na Vedran Runje dobitnik je Povelje 
zahvalnosti koju dodjeljuje župan 
Virovitičko-podravske županije. 
Uz potporu ravnatelja škole 
Mladena Graovca i Virovitičko-
podravske županije, koja je na-
bavila računalnu opremu, Vedran 
Runje je sa svojim učenicima raz-
vio ideju o dijagnostičkom pisoaru 
za rano otkrivanje raka prostate 
te detekciju droge i alkohola, ali 
i izradio pametnu klupu te CNC 
strojeve poput CNC glodalica, CNC 
3D printera i CNC lasera. Inače, u 

Hrvatskoj postoji jedan profesion-
alni CNC laser, u jednoj srednjoj 
školi u sjevernom dijelu države, 
a ovaj su učenici pod mentorst-
vom svog nastavnika strojarstva 
napravili vlastitim rukama i znan-
jem. 
– Našim učenicima, i meni osobno 
kao mentoru, ovaj čin Županije bit 
će daljnji poticaj da se razvijamo 
u inovatorskom i poduzetničkom 
duhu te dovršimo započete pro-
jekte, kao što su edukacijska CNC 
tokarilica, 3D skener i još nekoliko 
projekata koji su u stanju pripreme 
– rekao je Vedran Runje.  A.D.F.

NASTAVNIK VEDRAN RUNJE MLADIMA POKAZUJE SNAGU ZNANJA 

Nagrada kao vjetar u leđa za nove i moderne inovacije 
• Našim učenicima, i meni osobno kao mentoru, ovaj čin Županije bit će daljnji poticaj da se razvijamo u inovatorskom i 
poduzetničkom duhu te dovršimo započete projekte – rekao je Vedran Runje. 

Virovitičko-podravska županija ove 
će godine u sklopu obilježavanja 
svoga dana dodijeliti nagradu za 
sportske rezultate Plivačkom klubu 
‘’Orahovica’’. Plivački klub ‘’Ora-
hovica’’ od svoga osnivanja na-
porno radi na razvoju kompletnog 
sporta u gradu i županiji. Pokazao 
se i dokazao kao odličan organiza-
tor sportskih manifestacija kao što 
su Olimpijski dan, Papuk Extreme 
Challenge čiji su začetnik, a svoju 
sposobnost potvrdili su i kao orga-
nizatori i sudionici humanitarnih 
akcija na području grada i okolice. 

U malo godina djelovanja Plivački 
klub ‘’Orahovica’’ stvorio je sjajne 
sportaše koji polučuju vrhunske 
rezultate na državnoj, europ-
skoj i svjetskoj razini kao što su                    
briljantni mladi Lana Marinić, 

Borna Katić i Marko Varga, ali 
i niz drugih odličnih sportaša. 
Klub konstantno broji 100 i više 
članova, a zanimanje novih je sve 
veće. Ipak, glavni problem su za 
sada satnice jer prostor, odnosno 
bazen je premalen da bi primio 
sve one koji žele naučiti plivati. 
U Klubu ustraju i pokušavaju sve 
primiti i obuku neplivača odraditi 
na najvećoj mogućoj razini. Na-
grada Županije je dokaz i potvrda 
njihovog vrijednog rada. 

- Nama je prva i jedina želja promo-
cija i popularizacija sporta među 
mladima. Dakle, ne samo plivanja 
nego sporta uopće. Plivanje je, 
naravno, broj jedan jer smo svjesni 
da je Slavonija prepuna neplivača 
i želimo što je više moguće obučiti 
djecu i mlade plivanju kao jednom 

od najkorisnijih i najzdravijih spor-
tova. Zahvaljujemo Županiji koja je 
prepoznala naš rad, a ova nagrada 
nam je samo još jedan ogroman 

motiv više da nastavimo dalje još 
bolje, više i jače – kaže predsjed-
nik i trener PK Orahovica Nikola 
Borić.                       V.G. 

PLIVAČKI KLUB ORAHOVICA PREDAN ZDRAVOM STILU ŽIVOTA 

Sve Slavonce žele učiniti sportašima 
• Nama je prva i jedina želja promocija i popularizacija sporta među mladima. Dakle, ne samo plivanja nego sporta uopće. 
Plivanje je, naravno, broj jedan jer smo svjesni da je Slavonija prepuna neplivača i želimo što je više moguće obučiti djecu i 
mlade plivanju kao jednom od najkorisnijih i najzdravijih sportova - kaže predsjednik i trener PK Orahovica Nikola Borić.          
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Putovanje u paket-aranžmanu, promjena banke i trans-
parentnost bankovnih usluga te povrat kupljene robe u 
roku od 14 dana tri su teme informativne kampanje Eu-
ropske komisije o pravima potrošača u Hrvatskoj. 
U Zagrebu, 26. kolovoza 2019. – na Ljetu na Štrosu u 
17 sati započela je kampanja Europske komisije „IMAŠ 
PRAVO“ koja će hrvatske građane informirati o pra-
vima koja kao potrošači ostvaruju u Hrvatskoj i u os-
talim državama članicama Europske unije. Kampanju 
je osmislila Glavna uprava za pravosuđe i potrošače 
Europske komisije, a odvijat će se u 10 država članica 
EU, uključujući Hrvatsku. U sklopu kampanje pokre-
nuta je i web stranica (https://europa.eu/youreuright/
home_hr) na kojoj građani mogu saznati koja su njihova 
prava i kako ih koristiti.
Kampanja „Imaš pravo“ u Hrvatskoj će se odvijati od 
kolovoza 2019. do proljeća 2020. i pokrit će tri ključne 
teme: putovanje u paket-aranžmanu, promjena banke 
i transparentnost bankovnih usluga te pravo na povrat 
kupljene robe u roku od 14 dana. Budući da su ciljna 
skupina kampanje građani u dobi između 18 i 35 go-

dina, društvene će mreže biti jedan od ključnih komu-
nikacijskih kanala kampanje s porukama označenim s 
#yourEUright.
Svi vole kada imaju pravo, a kada su u pitanju potrošački 
sporovi, potrošači mogu biti sigurni u svoja prava samo 
ako su s njima upoznati. Stoga je iznimno važno da 
potrošači upoznaju svoja prava i mogućnosti, bilo da se 
radi o paket-aranžmanu, povratu, popravku, zamjeni ili 
uvjetima ugovora. Prava koja nam EU jamči omogućuju 
da budemo zadovoljni i sigurni potrošači – smatra Igor 
Vujović, predsjednik Unije potrošača Hrvatske i suradnik 
u kampanji, te dodaje: - Cilj ovogodišnje EU kampanje je 
informirati potrošače o njihovim pravima i o tome kako 
postupiti kada se ta prava krše. U tome će građanima 
pomoći i web stranica kampanje koja je kvalitetan i vje-
rodostojan izvor informacija za potrošače. 
Pravo prilikom putovanja u paket-aranžmanu
Prvo pravo s kojim će kampanja upoznati hrvatske 
građane odnosi se na putovanje u paket-aranžmanu. 
To im pravo jamči da mogu zahtijevati odgovarajuće 
sniženje cijena za bilo koje razdoblje u kojem je postojala 

neusklađenost između kupljenog i dobivenog. Ako orga-
nizator ne otkloni nepravilnosti koje značajno utječu na 
izvedbu putovanja, građani imaju pravo otkazati ugovor. 
Ako usluge nisu pružene ili su loše izvedene, građani 
također imaju pravo na naknadu pretrpljene štete, dok u 
slučaju značajnih nepravilnosti mogu zatražiti naknadu 
za neadekvatno putovanje.
Upravo se u toj prvoj temi koja govori o pravima na 
putovanju u paket-aranžmanu kampanji pridružio sv-
jetski putnik i putopisni bloger Kristijan Iličić, koji je tim 
povodom izjavio: - Mojim će pratiteljima, a nadam se i 
mladima općenito, ova kampanja biti vrlo zanimljiva i 
korisna. Izuzetno je važno mlade ljude upoznati s nji-
hovim pravima te vjerujem da ćemo ovom kampanjom 
kreirati priče kojima ćemo to i postići. 
Korisni linkovi:
#yourEUright  https://europa.eu/youreuright/home_
hr 
Predstavništvo Europske Komisije u Hrvatskoj  https://
ec.europa.eu/croatia/home_hr

PROJEKTI
PRAVA POTROŠAČA U EU
Započinje kampanja “IMAŠ PRAVO“ - #yourEUright

 ˝Sadržaj tiskanog materijala isključiva 
je odgovornost Informacijskog centra 
Europe Direct Virovitica i ne odražava 

nužno gledišta Europske unije .̋

Sufinancirala
Europska unija

U OPĆOJ BOLNICI VIROVITICA U TIJEKU RADOVI 
NA ENERGETSKOJ OBNOVI VRIJEDNI 2,7 MILIJUNA KUNA  
Dječjem dispanzeru, općoj medicini i ginekološkim ordinacijama 
manje režije, liječnicima, osoblju i pacijentima ugodniji uvjeti 
U Općoj bolnici Virovitica u ti-
jeku su radovi u vezi projekta 
„Energetska obnova zgrade 
dječjeg dispanzera, opće medi-
cine, ginekoloških ordinacija 
i uprave Opće bolnice Viro-
vitica“. Riječ je o projektu 
vrijednom 2.718.744,45 kuna. 
Bespovratna sredstva u iznosu 
od 1.650.912,85 kn, odnosno 
60 posto, financira Fond za 
zaštitu okoliša i energetsku 
učinkovitost, dok je ostatak 
sredstava za projekt osigurao 
osnivač, odnosno Virovitičko-
podravska županija u svom 
proračunu.
Uz zgradu Uprave, projektom će 
se energetski obnoviti i zgrade 
dječjeg dispanzera, opće medi-
cine i ginekoloških ordinacija, 
odnosno sav prostor koji danas 
dijele Opća bolnica Virovitica 
i Dom zdravlja Virovitičko-
podravske županije.
Zgrada je sagrađena 1976. go-
dine i u biti je najnižeg ener-
getskog razreda, konkretno D. 

Ovom energetskom obnovom 
zgrada će se podići na mini-
malno B energetski razred. 
Glavni cilj je smanjiti utrošak 
potrošene energije i troškove 
grijanja na godišnjoj razini 
za 50 posto te smanjiti štetne 
emisije CO2 u okoliš. Troškovi 
održavanja jednog ovako ve-
likog sustava su jako visoki pa 
je svaka investicija koja će re-
zultirati smanjenim troškovima 
u električnoj ili toplinskoj en-
ergiji iznimno važna.
Ovom energetskom obnovom 
obnovit će se fasada na zgradi, 
odnosno napraviti izolacija 
vanjskih zidova, toplinska izo-
lacija podova, izolirat će se 
krovište prema negrijanom 
prostoru, promijenit će se sto-
larija, ugradit će se nova alu-
minijska stolarija i uređaj za 
posebno praćenje električne 
energije s tzv. kalorimetrima. 

K.T., foto: K. Toplak

DAN ŽUPANIJE 
VIROVITIČKO-PODRAVSKE

Dom zdravlja 
Virovitičko-podravske

županije Virovitice

čestita

svim korisnicima
zdravstvene zaštite

čestita

svojim korisnicima usluga, 
poslovnim partnerima i svem

pučanstvu Virovitičko-podravske županije

DAN ŽUPANIJE
VIROVITIČKO-PODRAVSKE

Opća bolnica
Virovitica
Ljudevita Gaja 21
33000 Virovitica

ZAVOD ZA JAVNO ZDRAVSTVO
“SVETI ROK”

VIROVITIČKO-PODRAVSKE ŽUPANIJE
Virovitica, Ljudevita Gaja 21
Tel. 727-031, faks: 727-032
e-mail: zzjzvpz@zzjzvpz.hr

www.zzjzvpz.hr

cijenjenim stanovnicima
Virovitičko-podravske županije

čestita

DAN ŽUPANIJE 
VIROVITIČKO-PODRAVSKE

Ljudevita Gaja 21, 33 000 Virovitica
tel: 033/722-710, fax: 033/722-944

cijenjenim stanovnicima
Virovitičko-podravske županije

čestita

DAN ŽUPANIJE
VIROVITIČKO-PODRAVSKE
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‘’Šta se ono bili na platou velebnom jel’ to njeki čador grofov il’ 
je otvoren novi restoran?!’’ - doletjo Franja Lazin tog petka iza 
podneva na beciklnu s osmjehom ko putna vrata na licu i ravno 
mednas na korzu da obavjesti družnu, sve pilce i ‘’degustatore’’ na 
vrime pa da vidi ko će  uzbrdo gor’ navratit’ š njime?! Al’ odma’ 
j’ bijo provaljen ko kupus obaren jerbos’ mu rekli da ne trkelji 
kad se o prigodnom domjenku radi za kraj obnove dvorca. Da 
se održava završna konferencja otog ‘’Integriranog razvoja’’ dij’ 
glavna voditeljca Đurđa Aragovićka i da ak nis’ pozvan il’ bijo tam’ 
na predstavljanju ti ne vridi pravt galamu. Nato naš lancman 

začepjo, a njekoj nadodo daj’ bilo i vrime da se to završi i das’ 
građani nestrpljivi da vide šta se tam’ gor’ nudi, šta imade, kaka 
j’ priča i sveukupna slika a najposli začeg’ s’ potrošeni novci... Na 
slabo popunjenim tribinama neg’ štasmo svi očekivali Spudićevi 
nogometni puleni s’ poklekli već u prvoj minuti (dok se navijači 
nis’ ni smjestili) i dobrano ostali dužni u novoj trećeligaškoj 
konkurencji. Stari znanci iz Cvetkovca nadigrali domaćina baš 
onolko kuljko im trebalo s tri gola starog prvoligaškog šmekera 
iz ‘’Ulice pjesnika’’ Krune Lovreka. I das’ ostali bili boljeg nišana 
moglo j’ bit’ golova ko na Bataliji bundeva. Okolo igrališća, 
začudo, biloj seksistički’ izjava daj’ za poraz kriva bila simpatična 
i sveprisutna sutkinja Veljačić Kristina. Potli ovog 1:3 resultata 
njekoj’ bacjo komentara daj’ lako galamt’ na sutkinju al’ ajde se 

ti približ’ brajko golu pa naprav’ njeku priliku i zab’ ga u mrežu a 
ne ovak’ nješt’ na silu. Puno se više dobije utaknica na tekniku baš 
onak’ ko šta igra otaj stari takmac ‘’Tehničar’’... 
Isprid naše crkve i s’ preke strane pozabijane 
informativne table ugodnos’ me iznenadle iak’ s’ njeke 
nedorečene al’ to nema veze. Glavno daj’ priča pokrenuta
 pa će se valjd’ i zakotrljat’ i nješta sasma sigurno 
pozitivnog donit. Jedino j’ šteta šta se to prije i dok je bilo puno 
pogodnije vrime nije dosjetlo i čestito odradlo pa se sad puno 
mlađi neb trebali prisjećat kak’ se njekad šta zvalo i kak’ je to bilo 
a pol se  već zaboravlo. Padaju mi napamet Slandija, Manteč, 
Kolona i još puno tiju stari toponima koji čekaju da se zabilježe i 
spomenu u njekom drugom obliku il’ vrimenu...    

Vaš Bera

Romantično prisjećanje na stare 
mikeške dane

Nakon što je u srpnju pot-
pisan ugovor o izvođenju 
radova i stručnom nadzoru 
za novi dječji vrtić u Svetom 
Đurađu, ovih dana započeli 
su i radovi na rušenju stare 
škole na čijem će se mjestu 
nalaziti novi vrtić. Radove 
izvodi virovitička tvrtka 
Domogradnja d.o.o., dok je 
za stručni nadzor zadužen 
CIP d.o.o.
– S radovima na uklanjanju 
stare škole krenuli smo i 
ranije od planiranog te se 
nadamo da će se kroz dva 
mjeseca već vidjeti kon-
ture novog vrtića, rekao je 
pročelnik Upravnog odjela 
za društvene djelatnosti 
Alen Bjelica.
Novi vrtić u budućnosti će 

pohađati dvije mješovite 
skupine, djeca od 1. do 
3. te od 4. do 7. godine. 
U vrtić će biti upisana 32 
mališana, zaposlit će se 
četiri odgajateljice te ku-
harica i spremačica na 
pola radnog vremena. Up-
isi prve djece, ako se sve 
bude odvijalo prema planu, 
očekuju se u rujnu 2020. 
godine. Projekt je vrijedan 
5,5 milijuna kuna, a 90 
posto sufinancira se EU 
sredstvima. Pripremila ga 
je Razvojna agencija VTA u 
suradnji s Dječjim vrtićem 
Cvrčak i Gradom Virovit-
icom, a prijavljen je i odo-
bren u sklopu natječaja iz 
Programa ruralnog razvoja 
RH.                       V. L. 

GRADIT ĆE NOVI DJEČJI VRTIĆ
Započeli radovi na uklanjanju stare 
škole u Sv. Đurađu

Revizija fonda u Knjižnici
U Gradskoj knjižnici i čitaonici održat 
će se redovita revizija knjižničnog 
fonda u periodu od 26.08. do 
14.09.2019. godine.
U navedenom periodu nije moguće 
koristiti usluge knjižnice.
Posuđenu građu možete vratiti od 
26.08. do 06.09.2019. godine bez 
naplate zakasnine u navedenom 
vremenu:
• Ponedjeljak, srijeda: 13.00-
19.30 sati,
• Utorak, četvrtak, petak: 08.00-
14.30 sati.

NOVO MJESTO OKUPLJANJA I DRUŽENJA ZA DJECU I MLADE 

Počinju radovi na novom trgu u blizini 
škole, COOR-a i Učeničkog doma 
Virovitičani, pogotovo djeca i mladi, dobivaju 
novi trg za druženje i odmor. Riječ je o prostoru 
koji će se urediti između Osnovne škole Vladi-
mir Nazor i Učeničkog doma, a predviđen je 
prvenstveno kao mjesto za okupljanje i razonodu 
djece, kažu u virovitičkoj Gradskoj upravi. – U 
tri odgojno-obrazovne ustanove oko budućeg 
trga, OŠ V. Nazor, novom COOR-u i Učeničkom 
domu, gravitira oko 1000 djece te će tako trg biti 
odlično mjesto za odmor, igru, šetnju i druženje 
– o projektu vrijednom 3,7 milijuna kuna rekao 

je gradonačelnik Ivica Kirin. Za izvođača ra-
dova, koji je u utorak uveden u posao, izabrana 
je tvrtka Brana d.o.o., a za stručni nadzor CIP 
d.o.o. Radovi kreću ovog tjedna, a u okviru pro-
jekta javne površine bit će popločene, uredit će 
se okoliš i zelene površine, postaviti nova javna 
rasvjeta, klupe i ostalo što će sadašnji prostor 
pretvoriti u moderan trg i omiljeno mjesto za 
šetnju i odmor. 

M. Lo. 

Svim građanima i
poslovnim partnerima

čestitamo

DAN ŽUPANIJE
VIROVITIČKO-PODRAVSKE

svojim potrošačima, poslovnim
prijateljima i pučanstvu

DISTRIBUCIJA I OPSKRBA
PRIRODNIM PLINOM

čestita

DAN ŽUPANIJE
VIROVITIČKO-PODRAVSKE

d.o.o. za obavljanje 
komunalne djelatnosti 

VIROVITICA
čestita

korisnicima usluga, poslovnim 
partnerima i svim građanima

Virovitičko-podravske županije

DAN ŽUPANIJE 
VIROVITIČKO-PODRAVSKE

ŽUPANIJSKA UPRAVA ZA
CESTE VIROVITICA

čestita vam
DAN ŽUPANIJE 

VIROVITIČKO-PODRAVSKE



29. KOLOVOZA 2019. I ČETVRTAK I VIROVITIČKI LIST VIROVITIČKI LIST I ČETVRTAK I 29. KOLOVOZA 2019.

Svečanom konferencijom koja je 
održana prošlog petka u dvora-
ni novoobnovljenog Gradskog 
muzeja stavljena je točka na i 
trogodišnjim radovima na ob-
novi Dvorca Pejačević, revital-
izaciji Gradskog parka i uređenju 
nove šetnice kod Gimnazije Petra 
Preradovića. 
Bez sumnje, riječ je o 
najznačajnijem projektu koji je 
doslovno izmijenio lice centra 
Virovitice, a kulturnoj baštini 
namijenio još jednu ulogu – ulogu 
predvodnice turizma na ovom 
području.
Novi drveni mostovi, od kojih 
svaki ima svoju priču, fontana 
sa svjetlećim efektima i poseban 
ugođaj parka, iz kojeg sada pogled 
seže na cijeli gradski centar i koji 
je postao omiljena destinacija 
šetača, udahnuli su Virovitici novu 
živost. 
I dok se mnogi dive svemu što 
je izgrađeno i učinjeno, pravo 
iznenađenje za javnost tek slijedi 
jer početkom listopada otvara 
se i novi Gradski muzej s novom 
muzejskom koncepcijom „Drve-
no doba“. Iako su građani imali 
prilike već nešto čuti o njemu, 
činjenica je da će se prava veličina 
i značaj novog Gradskog muzeja 
moći doživjeti tek nakon njegova 
otvorenja i upoznavanja sa svime 
što će predstaviti javnosti. 
Da će biti nešto sasvim novo, mod-
erno i zasigurno čudesno, najavila 
je i Mihaela Kulej, ravnateljica. 
Rekla je kako sa sigurnošću može 
reći da će, bez lažne skromnosti, 
biti riječ o najboljem muzeju u 
Hrvatskoj. – Mali smo muzej koji 
ima sasvim novu priču, a kakvu 
Hrvatska nije vidjela – tajanst-
veno je poručila M. Kulej i pozvala 
sve Virovitičane da se strpe mjesec 
dana, kada će tu priču moći otkriti 
i sami, iz prve ruke. Dodala je samo 
da je „Drveno doba“  tema koja se 
razvija u tri podcjeline: obitelj, 
privređivanje u svrhu stjecanja 
sredstava za život te društveni 
život i duhovnost, a u kojima je 
drvo prikazano kao ono što čovjeka 
prati cijeli život, od rođenja do 
smrti, iz prošlosti u budućnost. Bit 
će to kombinacija tradicije i mod-
ernih elemenata koja nikoga neće 
ostaviti ravnodušnim. 

NOVO MJESTO 
OKUPLJANJA 

Završetak radova na Dvorcu obra-
dovao je i župana Igora Androvića, 
koji je čestitao svima uključenima 
u projekt. 
- Imamo novi centar, novo 
mjesto okupljanja. To je mjesto 
gdje se ljudi šeću, djeca se igraju 
u parku, sada imamo sve ono što 
je godinama nedostajalo gradu. 
Ovaj grad je i dosad bio jako lijep, 
ali sa ovim projektom bit će još 
ljepši i svima nama korisniji. Riječ 
je o najznačajnijem projektu ovog 
grada, ne samo zbog nove vizure, 
nego jer je nešto u čemu ćemo 
imati prilike uživati ne samo mi, 
nego i naša djeca. Park je u doba 

bez mobitela bio mjesto prvih 
ljubavi, sanjkanja i okupljanja. 
Danas je opet mjesto susreta. Na 
ovaj način smo pokazali, i Grad i 
Županija, koliko skrbimo o našoj 
kulturnoj baštini, što ćemo nas-
taviti raditi i dalje. 

NACIONALNO VAŽAN 
PROJEKT 

Da je riječ o apsolutno 
najznačajnijem projektu obnove 
kulturne baštine na području 
Virovitičko-podravske i Požeško-
slavonske županije, a i šire, nagla-

sio je Žarko Španiček, pročelnik 
Konzervatorskog odjela u Požegi. 
Odjel postoji već 20 godina i ovo 
je daleko najveći projekt na kojem 
su radili, rekao je. 
– Ovim projektom nije obnovljena 
samo jedna zgrada, koju zovemo 
Dvorac, nego i njena povijesna 
uloga, koju je taj dvorac imao 
od trenutka kada je sagrađen, 
početkom 19. stoljeća, a prije toga 
je tu ulogu imala srednjevjek-
ovna utvrda, koja je imala veliku 
povijesnu važnost. Vjerujem da 
će ovaj obnovljeni dvorac imati 
važnu ulogu u budućnosti, a to je 

da postaje središnja točka ovog 
grada. Po svim svojim dosezima 
ovo je program koji nema samo 
lokalnu ili regionalnu vrijednost, 
već predstavlja rezultat važan 
na nacionalnoj razini. Najviše 
zasluge idu ljudima iz ovog kraja 
koji su nas povezali u cjelinu koja 
je radila na projektu – pohvalio je 
Ž. Španiček sve uključene u ob-
novu Dvorca i Parka. 
Projekt je odobren 2016. godine 
na natječaju Ministarstva region-
alnog razvoja i fondova EU za raz-
voj kulturne baštine u svrhu tur-
izma. Te godine, kada je vrlo malo 
projekata dobilo zeleno svjetlo 
EU, čak dva prošla su s područja 
Virovitičko-podravske županije. 
Jedan je Dvorac Pejačević, 
odnosno „5 do 12 za Dvorac“, a 
drugi obnova Dvorca Janković u 
Suhopolju. 

PRIMJER KOJI 
TREBA SLIJEDITI 

- Grad Virovitica i Virovitičko-
podravska županija imaju izvrsne 
rezultate po povlačenju sredstava iz 
fondova EU, među prvima su, ako 
ne i prvi u Hrvatskoj. Do danas je na 
području ove županije ugovoreno 
projekata u vrijednosti većoj od 1,3 
milijarde kuna za koje su potpisani 
ugovori, riječ je o važnim i vrijednim 
projektima koji vam mogu služiti na 
ponos. Kad govorimo o Integrira-
nom razvojnom projektu „5 do 12 za 
Dvorac“, mogu reći samo ovo: ovo je 
izuzetan i velik projekt i volio bih da 
se svi projekti provode poput ovog 
u Virovitici – rekao je Dragan Jelić, 
pomoćnik ministra regionalnog raz-
voja i fondova EU. 

Složio se Tomislav Petric, ravnatelj 
SAFU-a, koji je projekt pratio od 
samih početaka. – Što se tiče samog 
projekta i projektnih aktivnosti, 
sve je napravljeno prema ugovoru 
i pravilima i ovaj projekt može biti 
ogledni projekt za druge projekte 
vezane za kulturnu baštinu, kako 
na području Slavonije, tako i na 
području cijele Republike Hrvatske. 
Virovitica je izmijenila vizuru EU 
sredstvima, to je ono što sredstva i 
trebaju raditi, a drago mi je vidjeti 
da je novi projekt već zaživio, da 
se građani u centru grada, u blizini 
Dvorca i u Parku, na šetnici, osjećaju 
ugodnije i ljepše – poručio je T. Pet-
ric i rekao kako su Grad i Županija 
na vodećem mjestu u Hrvatskoj po 
povlačenju sredstava iz EU. 

DRAGULJ SLAVONIJE 

Kada je obnova Dvorca i Parka bila 
tek u začetku, saborski zastupnik 
Tomislav Tolušić bio je ministar re-
gionalnog razvoja i fondova EU, no 
na ideji projekta je godinama radio 
i još za svog mandata kao župan. 
U obraćanju uzvanicima nagla-
sio je kako je u 17. i 18. stoljeću u 
Hrvatskoj bilo više od 1000 kurija i 
dvoraca, a danas ih je oko 180 te je 
to jedan od razloga zašto su se EU 
fondovi iskoristili za spas kulturne 
baštine. 
- Ovo je naša povijest, to trebamo 
čuvati. Ono što radi Grad Virovitica 
i Virovitičko-podravska županija 
sa obnovom svoje kulturne baštine 
daje nadu da će našoj djeci i našim 

pokoljenjima ostati nešto čime će 
se moći ponositi i o čemu će moći 
voditi brigu na puno bolji način 
nego što je to bilo u prošlosti – 
poručio je T. Tolušić. Naglasio 
je kako obnovu Dvorca i Parka 
smatra najvažnijim projektom 
u suvremenoj povijesti Viro-

vitice. Uz more, Hrvatska obno-
vom kulturne baštine pokazuje 

što još ima za ponuditi u vidu tur-
izma, smatra Tolušić. 

     Zadovoljstvo je izrazio i saborski 
zastupnik Josip Đakić. 
Dvorac, Park i šetnica predstavljaju 
danas, rekao je, „dragulj Slavoni-
je“, čiji će sadržaji, kao i njegova 
budućnost, značajno utjecati na sve 
društvene i kulturne događaje u Vi-
rovitici.  
– Dvorac je bio sakriven među 
onim velikim borovima, među 
zaraslim granjem i grmljem, a da-
nas je to velebno izdanje koje me 
oduševljava. Kao čovjek koji u za-
jednici sa svima živim i dijelim sva-
ko dobro mogu samo reći da ovaj 
projekt govori o ljudima koji su na 
njemu radili, koji su prepoznali pra-
vo vrijeme kada treba nominirati i 
iskoristiti EU sredstva jer ih Grad, 
kao ni Županija, ne bi mogli sami 
izdvojiti – rekao je Đakić. Iako je 
Muzej u fazi opremanja, u petak 
je bilo moguće, uz veliku dvoranu, 
zaviriti i u neke od prostorija, kao 
što je suvenirnica, naravno, cijela 
u – drvetu. 
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S početkom u simboličnih pet minuta do 
podneva u velikoj dvorani novoobnov-
ljenog Dvorca Pejačević prošlog petka, 23. 
kolovoza, održana je završna konferencija 
Integriranog razvojnog programa „5 do 12 
za Dvorac“. Riječ je o najvećem projektu 
Grada Virovitice, koji je trajao 36 mjese-
ci, čija je vrijednost veća od 81 milijun 
kuna i u okviru kojeg je obnovljen Dvorac 
Pejačević, revitaliziran i uređen Grad-
ski park te šetnica ispred Gimnazije Petra 
Preradovića. Nositelj projekta je Grad Viro-
vitica, dok su projektni partneri Turistička 
zajednica grada Virovitice, Turistička za-
jednica Virovitičko-podravske županije, 
Drvni klaster Virovitičko-podravske 
županije te Javna ustanova za upravljanje 
zaštićenim dijelovima prirode i ekološkom 
mrežom Virovitičko-podravske županije. 
Suradnici na projektu su: Gradski muzej 
Virovitica i Razvojna agencija VTA. 
Projekt je napisala Razvojna agencija VTA, 
a sufinancirala ga je Europska unija iz eu-
ropskih strukturnih i investicijskih fondo-
va u financijskom razdoblju 2014. – 2020.
Vrijednost projekta je 81.439.871,46  kuna, 
od čega bespovratna sredstva Europske 
unije iznose 66.659.100,04 kune. 
Otvorenju su nazočili brojni uzvanici, 
među kojima su bili pomoćnik ministra 
regionalnog razvoja i fondova EU Dragan 
Jelić, ravnatelj SAFU-a Tomislav Pet-
ric, saborski zastupnici Tomislav Tolušić 
i Josip Đakić, župan Igor Andrović sa 
suradnicima, gradonačelnik Ivica Kirin sa 
suradnicima, partneri projekta, izvođači i 
brojni drugi. 

VIROVITIČKI OSCAR 
Integrirani razvojni projekt „5 do 12 za 
Dvorac“ najveći je kulturni projekt Grada, 
a voditeljica projekta Đurđa Aragović zah-
valila je svima koji su u ove tri godine, ali 
i daleko ranije, otkako se stvorila ideja o 
obnovi Dvorca i Parka, u njega utkali svoju 
ekspertizu i rad. 
- Ovaj projekt je naš virovitički Oscar i od 
srca zahvaljujem svima koji su na njemu 
radili, od Agencije VTA koja je izradila i 
prijavila projekt, partnerima, do svih tvrtki 
uključenih u obnovu i revitalizaciju Parka,  
konzervatorima, nadzoru, svima koji ovih 
dana rade muzeografsko opremanje, pa sve 
do onih koji su svoj obol projektu dali kroz 
dizajn i brendiranje. Moram u ime tima 

pohvaliti izvrsnu suradnju sa SAFU-om, 
koji je svojom stručnošću i energijom na 
svakom koraku projekta svakog dana bio 
svijetao primjer kako javna uprava može 
efikasno raditi – istaknula je Đ. Aragović. 
Najavila je kako se otvorenje novog Grad-
skog muzeja, koji se nalazi u novoobnov-
ljenom Dvorcu Pejačević, očekuje 1. listo-
pada. 
Ravnateljica Gradskog muzeja Mihaela 
Kulej s radošću je nazočnima predstavila 
novu muzeološku koncepciju „Drveno 
doba“. 
– Radi se o novom postavu koji nije više 
klasični postav za većinu muzeja, nego je 
tematski, gdje smo sa koncepcije postava 
zbirki prešli na interdisciplinarni prikaz 
teme. U cijeloj toj priči smo se odlučili za 
drvo kao temu, odnosno suodnos drveta i 
čovjeka, jer je čovjek biće koje je oduvijek 
baratalo drvetom. Svaki društveni interes 
je koristio drvo kao materijal i upravo zato 
razvijamo „Drveno doba“, doba koje traje 
oduvijek, traje danas kada smo ga izuzetno 

svjesni, ali trajat će vjerojatno i ubuduće, s 
obzirom na ekološku osviještenost. Temu 
razvijamo kroz tri podcjeline: obitelj, gdje 
idemo od ishodišta drveta do intimnog 
ljudskog svijeta, druga je privređivanje u 
svrhu stjecanja sredstava za život, a treća 
je društveni život i duhovnost – objasnila 
je M. Kulej rekavši kako se svi djelatnici 
jako raduju preseljenju u ovaj, kako ga 
je nazvala, veličanstven prostor, koji je 
nastao kao rezultat napornog rada, ali i 
kreativnosti.  

VIZIJA ZA BUDUĆNOST
Dvorac, Park i šetnica danas su na ponos 
Gradu i svim sugrađanima, ali i cijeloj sre-
dini. Riječ je o viziji na kojoj se radilo punih 
14 godina, rekao je gradonačelnik Ivica 
Kirin, i danas predstavlja ne samo najveći 
gradski projekt u povijesti, nego služi i kao 
primjer ostalima što se može postići kada 
se radi zajedno. 
- Iskoristio bih priliku i čestitao svima na 
toj sinergiji jer su svi, od gradskih insti-
tucija, agencija, Županije, ministarstava, 
privatnih izvođača, nadzora i svih koji su 
radili ovdje pokazali zavidnu visinu ovim 
zadatkom. Tvrtkama i institucijama ovo 
je prekrasna referenca. Virovitica je danas 
jedan od rijetkih gradova u Europi čije su 
centralno ishodište upravo Dvorac i Park. 
To nam je poticaj da i dalje razvijamo grad 
– rekao je I. Kirin i napomenuo kako je 
projekt promijenio ne samo razmišljanje 
građana, nego i poduzetnika te Viroviticu 
svrstao na turističku kartu Hrvatske, ali 
i Europe, kao mjesto koje svakako treba 
posjetiti.                                 Foto: K. Toplak

• Da je riječ o apsolutno najznačajnijem projektu obnove kulturne baštine na području Virovitičko-podravske i Požeško-slavonske županije, a i šire, naglasio 
je Žarko Španiček, pročelnik Konzervatorskog odjela u Požegi. Odjel postoji već 20 godina i ovo je daleko najveći projekt na kojem su radili, rekao je.

Završen projekt koji drugim 
gradovima u Hrvatskoj može 
poslužiti kao primjer i poticaj 

Mihaela Kulej: “Novi Gradski muzej bit 
će priča kakvu Hrvatska još nije vidjela.“ 

RADOVI NA OBNOVI DVORCA I PARKA SU ZAVRŠENI, U TIJEKU JE OPREMANJE GRADSKOG MUZEJA 

• Projekt je napisala Razvojna agencija VTA, a sufinancirala ga je Europska unija iz europskih 
strukturnih i investicijskih fondova u financijskom razdoblju 2014. – 2020.Vrijednost projekta je 
81.439.871,46  kuna, od čega bespovratna sredstva Europske unije iznose 66.659.100,04 kune. 

Marija Lovrenc

I dok se mnogi dive svemu što 
je izgrađeno i učinjeno, pravo 
iznenađenje za javnost tek slijedi 

jer početkom listopada otvara se i novi 
Gradski muzej s novom muzejskom kon-
cepcijom „Drveno doba“. Iako su građani 
imali prilike već nešto čuti o njemu, 
činjenica je da će se prava veličina i značaj 
novog Gradskog muzeja moći doživjeti tek na-
kon njegova otvorenja i upoznavanja sa svime 
što će predstaviti javnosti. 

ZAVRŠNA KONFERENCIJA INTEGRIRANOG 
RAZVOJNOG PROGRAMA “5 do 12 ZA DVORAC“

Park i Dvorac svakodnevno privlače velik broj prolaznika

O važnosti projekta govorili su uzvanici na završnoj konferenciji

Dvorac Pejačević

Tomislav Tolušić Žarko Španiček Tomislav Petric Igor Andrović Ivica Kirin

Novo lice Dvorca i parka promijenio je cijeli Virovitički centar

Suradnja Gradske uprave i Gradskog muzeja rezultirala je novom mod-
ernom kulturnom i turističkom atrakcijomProjekt je sufinancirala Europska unija iz Europskog fonda za regionalni razvoj.

Sadržaj članka je isključiva odgovornost Grada Virovitice.
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Komemorativnim skupom u 
Mrtvom jarku, koji se nalazi kraj 
sela Bukova u općini Suhopolje, 
obilježen je Europski dan sjećanja 
na žrtve totalitarnih i autoritarnih 
režima. Ovaj su dan zajednički 
obilježili Virovitičko-podravska 
županija, Općina Suhopolje, 
Udruga hrvatskih branitelja 
iz Domovinskog rata općine 
Suhopolje i Hrvatski domobran 
iz Virovitice.
Na središnjem županijskom ko-
memorativnom skupu o brojnim 
stravičnim zločinima počinjenim 
po završetku II. svjetskog rata 
od strane partizanskih četa koje 
su mučki i zvjerski diljem zemlje 
ubijale hrvatske zarobljenike bez 
ikakvih razloga, bez optužnica i 
suda, govorili su voditelj Trpi-
mir Markotić, načelnik Općine 
Suhopolje Siniša Horvat i 
zamjenik župana virovitičko-
podravskog Darko Žužak.
– Ovim spomendanom odajemo 
počast i otimamo zaboravu nevine 
žrtve, a njihovim obiteljima s os-
obitim poštovanjem izražavamo 
suosjećanje i razumijevanje za 
njihove patnje. Moramo se pris-
jetiti da je u to vrijeme došlo do 
masovnog ubijanja hrvatskih 
vojnika i civila koji su pokopani 

u ovakvim neobilježenim grobni-
cama – rekao je zamjenik župana 
Darko Žužak dodavši kako se u Za-
grebu održao posljednji ispraćaj i 
pokop posmrtnih ostataka 294 
žrtve ekshumirane na lokacijama 

na području Gračana ubijenih za 
vrijeme Drugog svjetskog rata i 
poslijeratnog razdoblja.
– Upravo zločine totalitarnih 
režima, a posebice komunističkih, 
moramo istraživati i o nji-

ma pričati jer su oni slijedom 
događanja u zadnjih 50-ak go-
dina ostali sakriveni od javnosti 
– istaknuo je Žužak.
Inače, Mrtvi jarak odabran je kao 
mjesto središnjeg komemora-

tivnog skupa iz razloga što je bio 
stratište nedužnih hrvatskih civi-
la i vojnika, sudionika Križnog 
puta. To mjesto nekada se zvalo 
Duboki jarak, a zbog svoje du-
bine i položaja bio je izabran 
kao pogodno mjesto za masovna 
smaknuća. Tako su nastale naj-
manje četiri masovne grobnice, a 
jedna je pronađena tijekom prob-
nog iskapanja 2007. godine.

BITKA ZA ISTINU 
– Općina Suhopolje će u sljedećim 
godinama, na inicijativu Županije 
i udruge Hrvatski domobran Vi-
rovitica, pokušati preinačiti ovaj 
skup i podići ga na veću razinu. 
Pokušat ćemo izložiti predm-
ete, fotografije i videozapise iz 
tog razdoblja kako bismo složili 
cjelogodišnji postav koji će nas 
motivirati da i dalje vodimo bitku 
za istinu te da i dalje pokušavamo 
doznati tko su ti zlotvori koji su 
naredili i izvršili ovaj gnjusan čin. 
Jednako tako, na taj način ćemo 
dodatno apelirati na više instance 
da nam pomognu u potrazi za is-
tinom – rekao je načelnik Općine 
Suhopolje Siniša Horvat.
Počast žrtvama odao je i sab-
orski zastupnik i predsjednik 

• Općina Suhopolje će u sljedećim godinama, na inicijativu Županije i udruge Hrvatski domobran Virovitica, pokušati 
preinačiti ovaj skup i podići ga na veću razinu. Pokušat ćemo izložiti predmete, fotografije i videozapise iz tog razdoblja – 
najavio je načelnik Siniša Horvat.

Mirjana Lukačić

U MRTVOM JARKU OBILJEŽEN EUROPSKI DAN SJEĆANJA NA ŽRTVE 
TOTALITARNIH I AUTORITARNIH REŽIMA

Odali počast svim nevinim žrtvama i dali 
podršku njihovim obiteljima 

Odavanjem počasti prisjetili se svih nevinih žrtava

– Hvala i vama, župane, 
i Županiji jer brinete i za 
mala mjesta kakvo je Josi-
povo – rekli su mještani Jo-
sipova, malenog naselja sa 
100 domaćinstava, na pot-
pisu ugovora za energetsku 
obnovu Područne škole u 
Josipovu, koja se nalazi pri 
OŠ Eugena Kumičića Slatina. 
Župan Igor Andrović ugovor 
vrijedan 599.866,88 kuna 
potpisao je s direktorom tvrt-
ke Bistra d.o.o. iz Đurđevca, 
Krešimirom Habijancem, a 
u nazočnosti, između osta-
lih, načelnika Općine Sopje 
Berislava Androša, pročelnice Upravnog odjela 
za prosvjetu, kulturu, sport i tehničku kulturu 
VPŽ Vesne Šerepac te ravnateljice OŠ Eugena 
Kumičića Slatina Božice Majhen.
– Nama je svako dijete važno, kako u velikim 
gradovima, tako i malim naseljima kakvo je Jo-
sipovo jer djeca, kao naša budućnost, zaslužuju 
imati iste uvjete za obrazovanje gdje god živjela 
– naglasio je župan Andrović.
Energetskom obnovom na školi u Josipovu za 

12-ero učenika postavit će se novi krov, strop, 
grijanje i nova stolarija, na radost mještana. 
Rok za izvođenje radova je 13 mjeseci.
Inače, nova Područna škola u Bakiću, koja se 
također nalazi pri OŠ Eugena Kumičića Slati-
na, otvorit će se na prigodnoj svečanosti u 
petak, 6. rujna. Škola je izgrađena sredstvima 
Virovitičko-podravske županije, Grada Slatine 
i Ministarstva regionalnog razvoja i europskih 
fondova. 

K. T.

ČAČINCI 

Odobren projekt uređenja poučne 
staze vrijedan 741 tisuću kuna

Agencija za plaćanja u poljoprivredi, 
ribarstvu i ruralnom razvoju Općini 
Čačinci odobrila je potporu u iznosu 
od 741.250 kuna za uređenje poučne 
staze. Naime, projekt je prijavljen na 
natječaj za provedbu podmjere 8.5. 
„Potpora za ulaganje u poboljšanje 
otpornosti i okolišne vrijednosti 
šumskih ekosustava“, tipa operacije 
8.5.2. „Uspostava i uređenje poučnih 

staza, vidikovaca i ostale manje in-
frastrukture“.
Sredstva su osigurana u proračunu 
Europske unije i proračunu Repub-
like Hrvatske, od čega Europska unija 
sudjeluje s 85 posto udjela, a Repub-
lika Hrvatska s 15 posto udjela.
– Projekt poučno-edukativne 
pješačke staze uz Čačinačke ribnjake 
sastoji se od nekoliko sastavnica od 

RADOSNO U NOVU ŠKOLSKU GODINU 

Područna škola u Josipovu dobit će novi krov, strop, grijanje i 
stolariju, u Bakiću otvorenje nove područne škole
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Općina Pitomača u suradnji s 
Mjesnim odborom Dinjevac 
i Udrugom žena Dinjevac or-
ganizirala je prve Igre općine 
Pitomača – Dinjevac 2019. 
Igre su održane na nogomet-
nom igralištu u Dinjevcu i na 
njima je sudjelovalo svih 12 
naselja s pitomačkog područja 
s po osam natjecatelja.
Ekipa iz Grabrovnice najbolje 
se snašla u igrama i time os-
vojila prvo mjesto, za njima 
slijedi ekipa iz Dinjevca, koja 
je osvojila drugo mjesto, a 
treće mjesto zauzela je ekipa iz 
Pitomače.
Najuspješnijim ekipama na-
grade su uručili načelnik 
Općine Pitomača Željko 
Grgačić i predsjednica Udru-
ge žena Dinjevac Svetlana 
Bastalić.
Načelnik Grgačić na početku 
igara pozdravio je sve prisutne, 
a natjecateljima zaželio puno 
sreće. Sve prisutne pozdravila 
je i ministrica za demografiju, 
obitelj, mlade i socijalnu poli-
tiku Vesna Bedeković, koja 
se i sama okušala u disciplini 
gađanja praćkom.

– Doista moram potvrditi da 
je ovo sjajna prigoda za oku-
pljanje različitih generacija na 
jednom mjestu za zajedničko 
druženje, a ono što smatram 
osobito važnim je to da se na 
taj način kroz različite gener-
acije osnažuju obiteljske vri-
jednosti – rekla je ministrica 
Bedeković.
U programu igara, osim disci-
pline gađanja praćkom, bilo je 
i skakanje u vreći, skok u dalj, 
povlačenje užeta, nošenje jaje-
ta u žlici, žive tačke, nošenje na 
krkačima te ispijanje gemišta 
iz bokala od jedne litre sa 

slamkama. Nakon završetka 
natjecanja natjecatelji i pub-
lika mogli su se zabaviti uz 
glazbu TS-a Svirci moji.
Izuzetno zadovoljna održanim 
igrama je i jedna od organiza-
tora, predsjednica Udruge žena 
Dinjevac Svetlana Bastalić. 
– Najmanje pedesetak 
mještana, članova mjesnih 
odbora, DVD-a, nogometnog 
kluba i članovi Udruge žena 
Dinjevac, uključeno je u or-
ganizaciju igara. Sretni smo 
što su ove prve igre uspješno 
završene i veselimo se drugima 
– izjavila je.  

I 15OPĆINE

Ivan Bedeković 

U MRTVOM JARKU OBILJEŽEN EUROPSKI DAN SJEĆANJA NA ŽRTVE 
TOTALITARNIH I AUTORITARNIH REŽIMA

Odali počast svim nevinim žrtvama i dali 
podršku njihovim obiteljima 

GRABROVNICA NAJBOLJA NA 1. IGRAMA OPĆINE PITOMAČA – DINJEVAC 2019.

U povlačenju užeta, skakanju u vreći i 
živim tačkama uživali i djeca i odrasli
• Doista moram potvrditi da je ovo sjajna prigoda za okupljanje različitih generacija na jednom mjestu za zajedničko druženje, a 
ono što smatram osobito važnim je to da se na taj način kroz različite generacije osnažuju obiteljske vrijednosti – rekla je ministrica 
Vesna Bedeković, koja se okušala u disciplini gađanja praćkom.

Igre u vreći bile su pravi hit

HVIDRA-e RH Josip 
Đakić iskazavši žaljenje za 
brojnim žrtvama.
– Te žrtve stvarno 
zaslužuju našu pažnju, 
pijetet i žaljenje. To se 
zasigurno nije trebalo do-
goditi, jednako su mučeni 
i ubijeni razoružani vojnici 
kao zarobljenici i njihova 
rodbina kao civili. Svi su 
završili jednako i u Mrt-
vom jarku i na 700-tinjak 
grobišta diljem Hrvatske 
i bivše Jugoslavije. To je 
žalosna strana II. svjetskog 
rata i svih drugih ratova u 
kojima su totalitarni režimi 
prouzročili ogromne žrtve 
– rekao je Josip Đakić.
Komemoracija je završena 
prigodnom molitvom 
za sve žrtve totalitarnih 
režima, koju je predvodio 
velečasni Mario Večerić, 
te polaganjem vijenaca 
i paljenjem svijeća na 
spomen-obilježje u Mrt-
vom jarku, a položili su ih 
izaslanstvo Virovitičko-
podravske županije, Grada 
Virovitice, Grada Slatine, 
Općine Suhopolje, Odbora 
HDZ-a RH, VPŽ i Općine 
Suhopolje, izaslanstvo PU-a 
VPŽ, braniteljske udruge i 
ostali građani.

Ekipa iz Grabrovnice najbolja

U tradicionalnim igrama uživale su sve generacije

Središte Suhopolja prošlog 
je vikenda po četvrti put 
postalo plaža. Suhopoljska 
Kulturna udruga KrEdA 
ponovno je spojila sunce, 
pijesak i knjigu te pripremi-
la pregršt izvrsnih eduka-
tivnih i zabavnih aktivnosti 
za male i velike. Ovogodišnja 
KUL. plaža trajala je tri 
dana, od subote do poned-
jeljka, a organizirana je u 
suradnji s Turističkom za-
jednicom općine Suhopolje 
i Školskom knjigom. 
– Ovo je nešto drugačija 
plaža, bez mora, no s puno 
knjiga koje možete prelista-
ti i pročitati. Na vama je 
samo da se udobno smjes-
tite i zaplovite maštovitim 
svijetom knjiga, a sretni 
smo što su to i ove godine 
učinili mnogi – zadovoljna 
je uspjehom još jedne KUL. 
plaže predsjednica Udru-
ge KrEdA Natalija Kožić 
Lukačević.
Uz pregršt knjiga i slikovni-
ca, u sklopu Suhopoljske 

KUL. plaže održane su i 
različite zanimljive ak-
tivnosti i radionice. Od 
kreativnih do edukativnih, 
na kojima su mališani 
učili njemački i češki jezik 
te radionice „Znanstvene 
čarolije“, na kojoj su učili o 
kemiji i izvodili pokuse. 
– Plaža mi je uvijek aso-
cijacija na čitanje, a ova 
ideja je prekrasna jer se ta 
cijela atmosfera preselila 
na kontinent. Svake godine 
volim doći jer ima bez-
broj predivnih knjiga koje 
se mogu prelistati – re-
kla je psihologinja Sandra 
Matošina Borbaš, koja je 
osim uživanja u knjigama 
na KUL. plaži održala 

edukativno druženje za 
roditelje o ulozi očeva u 
odgoju i razvoju djeteta, 
kao i ono za djecu i roditelje 
o društvenim mrežama 
i izazovima u modernim 
medijima.   
Kao i prethodnih godina, 
najmlađima je najveća 
atrakcija bio upravo pije-
sak. Uz izvrsne knjige, 
kantice, lopatice i kamioni 
neizostavan su dio KrEdA-
inih KUL. plaža. Prvoga 
dana, u subotu, Turistička 
zajednica općine Suhopolje 
za sve posjetitelje je osig-
urala lubenice kao savršeno 
ljetno osvježenje i dodatak 
na ovu izvrsnu kreativnu 
ideju. 

Mirjana Lukačić

SUHOPOLJE NA TRI DANA PONOVNO POSTALO KUL. PLAŽA

Kreativna ideja i ove godine okupila 
ljubitelje knjige, pijeska i zabave
• Plaža mi je uvijek asocijacija na čitanje, a ova ideja je prekrasna jer se ta cijela atmosfera 
preselila na kontinent. Svake godine volim doći jer ima bezbroj predivnih knjiga koje se mogu 
prelistati – rekla je psihologinja Sandra Matošina Borbaš.

Plaža u centru Suhopolja baš poput prave

Mir, tišina i dobra knjiga kombinacija je koja je i ove godine 
privukla i djecu i odrasle

Sunca, knjige i dobrog društva nije nedostajalo

ČAČINCI 

Odobren projekt uređenja poučne 
staze vrijedan 741 tisuću kuna

kojih izdvajamo uspostavu 
i uređenje staze, uređenje 
odmorišta i vidikovaca, 
nadstrešnica te izrada edu-
kacijskih i informativnih 
ploča i smjerokaza te ostale 
potrebne infrastrukture – 
rekli su iz Općine Čačinci. 

V.G. 
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Završena je gradnja Aneksa 
B1 nove Dnevne bolnice. 
Riječ je o jednom od najvećih 
i najznačajnijih projekata 
na području Virovitičko-
podravske županije, pod 
nazivom „Dogradnja i opre-
manje dnevnih bolnica Opće 
bolnice Virovitica“ i jednom 
od najvećih projekata Raz-
vojne agencije VIDRA. Pro-
jektom je izgrađen Aneks B1  
Dnevne bolnice Opće bolnice 
Virovitica, radovi su vrijedni 
21.827.849,53 kune. Istodob-
no je za 26 milijuna kuna 
nabavljena prijeko potrebna 
oprema kojom su opremljene 
operacijske sale, središnja 
sterilizacija, jedinica za inten-
zivno liječenje i dnevna bolni-
ca. Jedna od velikih promje-
na koju projekt donosi, uz 
novi suvremeni laboratorij, 
je i nova Internistička dnevna 
bolnica, u kojoj se zbrinjavaju 
svi internistički i onkološki 
pacijenti. 

NE MORAJU PUTOVATI 
U OSIJEK

- Ovdje se primarno radi lab-
oratorijska dijagnostika, pre-
gledi i terapija. Ostala dijag-
nostika, radiološka ili druga, 
odvija se na odjelima na koji-
ma je to i predviđeno. Dnevni 
promet kroz internističku 
dnevnu bolnicu doseže i do 
60 pacijenata – kaže Renata 
Gutt-Nuk, dr. med., spec. in-
terne medicine, subspecijalis-
tica hematologinja, voditelji-
ca Dnevne bolnice Službe 
internističkih djelatnosti u 
Općoj bolnici Virovitica. 
Virovitica trenutno jedina na 
potezu od Osijeka do Zagreba 
omogućuje pacijentima pri-
mati onkološku terapiju, što 
je veliko olakšanje i doslovno 
života vrijedna medicinska 
usluga. 

– U našoj ustanovi imamo 
sreću da, iako nemamo vlas-
titog onkologa, imamo jako 
dobru suradnju s KBC-om 
Osijek, iz kojeg specijal-
isti onkolozi radioterapeuti 
dolaze jednom tjedno u našu 
ustanovu. Pregledavaju paci-
jente i odlučuju o terapiji 
koju treba provoditi, a zatim 
ju pacijent prima u našoj 
ustanovi, uz nadzor liječnika. 
Tako da su pacijenti zbrinuti 
i ne moraju odlaziti u Osijek. 
Pacijenti su tu mogućnost 
jako dobro prihvatili jer u pro-
tivnom postoji mogućnost da 
zbog svakodnevnog putova-
nja na terapiju u druge centre 
možda odustanu od liječenja 
ili naprave samo dio terapije 
– iskreno kaže dr. Gutt-Nuk, 
koja pritom hvali suradnju 
s vanjskim stručnjacima i s 

puno razumijevanja, topline 
i stručnosti govori o brizi za 
svakog pacijenta. 
– Ovo je posebna dnevna 
bolnica, mi smo ovdje paci-
jentima i rame za plakanje, 
prijatelj, tješitelj, netko tko 
će ih saslušati i zaista dati 
sve od sebe da im u danima 
provedenim u liječenju život i 
strepnju učinimo što lakšom. 
Ima dana koji su dobri, ima i 
težih dana, ali u ovoj dnevnoj 
bolnici, u kojoj se zaista obavi 
puno pregleda, terapija, di-
jagnostike, nastojimo ostvari-
ti toplu atmosferu podrške 
i razumijevanja – govori dr. 
Gutt-Nuk.  

SVE U JEDNOM 
Iako onkološki pacijenti čine 
primarnu skupinu pacijenata, 
liječnici i medicinske sestre u 
Internističkoj dnevnoj bolnici 
zbrinjavaju i pacijente drugih 
subspecijalnosti interne 
medicine: hematologije, en-
dokrinologije s dijabetologi-
jom, nefrologije, gastroen-
terologije, u zadnje vrijeme i 
kardiologije, s nadom da će se 
pridružiti i pulmološki bole-
snici. 

Posla je puno, a u tri male 
prostorije zasad odrađuju 
nekoliko različitih djelatnosti. 
Sama ambulanta trenutno je 
mjesto u kojem se primaju 
pacijenti, obrađuju, primaju 
terapiju, arhivira se doku-
mentacija. Gužve su česte jer 
pacijenata je nerijetko i više 
od prosječnih 60 u osam rad-
nih sati. 
- Naša dnevna bolnica je da-
nas višenamjenska. Ovdje se 
uzimaju uzorci krvi, dakle naši 
pacijenti ne idu u laboratorij, 
nego to odrađuju naše sestre, 
ovdje raspoređujemo paci-
jente na prve preglede, na pre-
trage koje se taj dan planiraju 
učiniti, zatim na kontrolne 
preglede vezane uz onkologiju 
i hematologiju i ostale. Zna 
biti velika gužva, nekad paci-
jenti ne mogu ni ući kako bi 
nešto pitali. Ujedno, pacijenti 
ovdje dobivaju i kemoterapiju 
i druge vrste terapija, ležaj 
uz ležaj – ističe dr. Gutt-Nuk 
izražavajući zadovoljstvo što 
će velik dio potreba koju ova 
služba ima zadovoljiti pre-
seljenjem u novu zgradu. 
Ondje se uskoro seli Dnevna 
bolnica Službe internističkih 

djelatnosti s Onkološkom 
dnevnom bolnicom i je-
dan dio Poliklinike Službe 
internističkih djelatnosti. 
Nova zgrada vrata bi trebala 
otvoriti već sljedeći tjedan. 

ODVOJENE TERAPIJE 
- U novoj dnevnoj bolnici 
imat ćemo čak tri prostora 
za aplikaciju terapije, sa više 
kreveta, pa će se istovremeno 
moći zbrinuti više pacijenata. 
U tom prostoru se zbrinjavaju 
primarno, kako sam već rekla, 
onkološki i hematološki paci-
jenti, no moći ćemo zbrinuti i 
druge internističke pacijente, 
dijabetološke, endokrinološke, 
gastroenterološke, nefrološke, 
reumatološke i druge, a koji 
trebaju krevet ili fotelju – 
objašnjava iskusna specijal-
istica interne medicine koja 
ističe kako se posebno raduje 
još jednoj promjeni koju je 
kao liječnica dugo iščekivala. 
- Nadam se da ćemo sada 
uspjeti odvojiti kemoterapije 
i terapije u dnevnim bolnica-
ma koje nisu citostatske, nego 
se odnose na, primjerice, 
transfuziju krvi, razne in-
fuzije i druge lijekove, a koje 
ne bi trebale biti istovremeno 
u prostoru u kojem se daje 
citostatik. U većini prostora 
u Hrvatskoj to se nije mo-
glo dobro riješiti, a ja sam 
jako zadovoljna što ćemo mi 
u novim prostorima moći  

potpuno odvojiti citostatsku 
terapiju od ostalih terapija – 
najavljuje dr. Gutt-Nuk. 
Novim, većim prostorima 
raduju se i medicinske sestre 
i drugo osoblje jer će u njima 
moći u miru obaviti adminis-
trativni dio posla i pripremiti 
terapiju, za što će imati 
zasebne prostorije. 
Više prostora dobiva i 
nova  Poliklinika Službe 
internističkih djelatnosti, u 
koju će se preseliti kardiološki 
laboratorij i pulmološka po-
liklinika s ambulantama i 
spirometrijom. 
- U tom novom prostoru kar-
diolozi će imati prostor i za 
ultrazvuk i za više ambulanti, 
kao i prostor za postavljanje 
i očitavanje holter EKG-a 
i holtera tlaka i prostor za 
ergometrijska testiranja. 
Isto tako, očekuje se bolja 
protočnost pacijenata. Mislim 
da će ove gužve u par kvadra-
ta otići u prošlost. Isto tako 
vjerujem da će i drugi, mlađi 
kolege koji se tek odlučuju 
za odabir specijalizacije, pre-
poznati važnost rada s paci-
jentima kroz dnevne bolnice 
te da će im novi funkciona-
lni prostor možda biti izazov 
da svoj životni i stručni put 
nastave u našoj ustanovi, u 
našoj djelatnosti. Novi pros-
tori svakako u tom mogu biti 
samo dobrodošli  – poručuje 
dr. Gutt-Nuk. 
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• U novoj dnevnoj bolnici imat ćemo čak tri prostora za aplikaciju terapije, s više kreveta, 
pa će se istovremeno moći zbrinuti više pacijenata. U tom prostoru se zbrinjavaju primarno 
onkološki i hematološki pacijenti, no moći ćemo zbrinuti i druge internističke pacijente, 
dijabetološke, endokrinološke, gastroenterološke, nefrološke i druge, a koji trebaju krevet ili 
fotelju za potrebe liječenja – objašnjava dr. Renata Gutt-Nuk. 

DIO VELIKOG EUROPSKOG PROJEKTA VRIJEDNOG 50 MILIJUNA 
KUNA JE I NOVA INTERNISTIČKA DNEVNA BOLNICA 
Pacijenti će imati posebnu prostoriju za 
terapiju, a liječnici i sestre odvojene prostorije 
za administraciju i pripremu lijekova

Nova zgrada trebala bi biti otvorena već sljedeći tjedan

Renata Gutt-Nuk, dr. med., spec. interne medicine, 
subspecijalist hematolog, voditeljica Dnevne bolnice Službe 

internističkih djelatnosti u Općoj bolnici Virovitica

Projekt je sufinancirala Europska unija 
iz Europskog fonda za 

regionalni razvoj.
Sadržaj članka je isključiva 

odgovornost Opće bolnice Virovitica.

U novim prostorima više mjesta i udobnosti imat će pacijenti koji 
u našu bolnicu dolaze iz cijele županije pa i šire

Sama ambulanta trenutno je mjesto 
u kojem se primaju pacijenti, 
obrađuju, primaju terapiju, arhivira 

se dokumentacija. Gužve su česte jer pacijenata je 
nerijetko i više od prosječnih 60 u osam radnih sati. 

Očekuju nove liječnike i medicinske sestre
Nova Internistička dnevna bolnica, nadaju se liječnici i ravnatelj 
bolnice Dinko Blažević, trebala bi biti i poziv novom kadru da 
dođe i ostane raditi u Virovitici i na ovom prostoru ostvari svoj 
plemenit poziv pomoći drugima. 
– Nažalost, svi smo svjedoci pravog egzodusa liječničkog i ses-
trinskog kadra, riječ je o visoko specifičnim poslovima za koje se 
mora imati određeno završeno znanje i koje je teško zamijeniti. 
Zato se u ime kolega radujem novom kadru koji će u ovoj novoj 
dnevnoj bolnici vidjeti priliku za dolazak. Startat ćemo s ovim pa 
vidjeti kako dalje. Ovako velika dnevna bolnica, s ovoliko paci-
jenata, zahtijeva puno više ljudi, puno više liječnika, pa da bi se 
pacijentima sve kvalitetno priskrbilo, sve zasad ostaje na entuzi-
jazmu nas koji smo ovdje – poručuje dr. Gutt-Nuk priželjkujući i 
nove kolege, ali i nove mjere za privlačenje i zadržavanje liječnika 
u manjim sredinama. 
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Hrvatski duhani, domaća kom-
panija koja je najveći otkupljivač 
duhana u Hrvatskoj te posluje un-
utar multinacionalne kompanije 
British American Tobacco, dana 
22. 8. 2019. započela je s otkupom 
duhana tipa Svijetla Virginija berbe 
2019.
Bez obzira što je cjelokupna berba 
kasnila zbog proljetnih vremenskih 
neprilika, otkup je ipak krenuo 
ranije kako bi se otkupila donja 
branja duhana te rasteretila gos-
podarstva proizvođača i osiguralo 
dovoljno skladišnog prostora za 
naredne berbe.
- Nakon uspješno završenog pilot-
projekta uvođenja mehaničke ber-
be i nabavke prvog berača, u zadnje 
dvije godine s ponosom ističemo 

kako smo sa našim proizvođačima 
potpisali ugovore za kupnju 29 
mehaničkih berača za koje smo 
osigurali više od 8 milijuna kuna 
i tehničku pomoć za pronalazak, 
kupovinu i uvoz mehaničkih berača 
kao rješenje za gorući problem ne-
dostatka radne snage, koji je postao 
glavni ograničavajući faktor širenju 
proizvodnje duhana u Hrvatskoj – 
izjavio je Flavio Oliveira, predsjed-
nik Uprave Hrvatskih duhana d.d. 
Kako bi osigurali održivost proiz-
vodnje duhana u Hrvatskoj i 
omogućili rast volumena, Hrvatski 
duhani kontinuirano povećavaju 

otkupnu cijenu, pa su ističu, i u 
ovoj berbi povećali otkupne cijene 
u prve četiri otkupne klase. Na taj 
način, uz volumen i održivost, osig-
uravaju i kvalitetu duhana.
- Mnogo je izazova pred nama, 
budući da nas i ove godine vremen-
ske nepogode nisu zaobišle. Iako 
smo započeli sezonu sa gubitci-
ma radi elementarnih nepogoda, 
očekujemo dobru kvalitetu duhana 
kako bi osigurali željeni proizvod 
za našeg glavnog kupca i vlasnika 
– BAT grupaciju – izjavio je Igor 
Švarc, rukovoditelj lanca opskrbe 
BAT Hrvatskih duhana d.d.. 
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• Kako bi osigurali održivost proizvodnje duhana u Hrvatskoj i omogućili 
rast volumena, Hrvatski duhani kontinuirano povećavaju otkupnu cijenu 
pa su, ističu, i u ovoj berbi povećali otkupne cijene u prve četiri otkupne 
klase kako bi potaknuli volumen, kvalitetu i održivost. 

U HRVATSKIM DUHANIMA POČEO OTKUP BERBE 2019. 

Očekuju dobru kvalitetu duhana

Otkup je ove godine 
počeo ranije

Kooperanti očekuju prosječnu godinu

Hrvatski duhani su kooperantima 
velika pomoć

DANIJEL HRGOVIĆ IZ NOVAKA U HRVATSKE 
DUHANE PREDAO JE PRVE KOLIČINE 
OSUŠENOG DUHANA 

Ove godine duhan ručno 
beremo, za budućnost 
ozbiljno razmišljamo o 
beraču 

Danijel Hrgović iz Novaka vlasnik je OPG-a i 
dugogodišnji je kooperant Hrvatskih duhana. 
Osušeni duhan ovaj tjedan predao je u Virovitici 
očekujući, kako sam kaže, jednu prosječnu godinu. 
- Obiteljsku proizvodnju Svijetle Virginije nastavio 
sam s ocem, koji je kooperant od 1997. godine, i da-
nas sadimo duhan na 14 hektara površine. Sadimo 
i soju, pšenicu i kukuruz, ali najviše duhana. Ove 
godine bilo je dosta elementarnih nepogoda – dva 
puta stradali smo od vode, zadnji put je bilo i 
leda, pa očekujemo smanjenje od 10 do 15 posto 
na prinosima. Prijavili smo štetu i sad čekamo 
procjenu od strane tvrtke. Što se same suradnje 
tiče, zadovoljni smo, avansi za berbu stižu, troškovi 
električne energije i plina su plaćeni, a vidjet ćemo 
kakva će biti cijena na otkupu. Mislim da se trećina 
duhana obrala, ali sad zapravo dolazi ono pravo 
pa ćemo tek vidjeti kakva nam je godina – ističe 
Danijel Hrgović, koji kaže kako je uzgajivačima 
ove godine, zbog zabrane određenih vrsta zaštitnih 
sredstava, štetu prouzročio i duhanski buhač. 
Rješenje toga vidi u povećanju ulaganja u kvalitetu 
sortimenta.  
I ove godine manjak radne snage ukazao je na 
potrebu mehaničkih berača, o kojima ovaj kooper-
ant ozbiljno razmišlja kao o ulaganju za budućnost. 
- U obitelji nas je petero i svi imamo posla. Gotovo 
90 posto posla na duhanu obavimo sami, no za ber-
bu moramo uzeti radnike. U obitelji nas pet radi, 
a kad je berba, zapošljavamo još sedam do devet 
radnika po sušari, a imamo ih četiri. Izuzev jedne 
osobe iz Bistrice, drago nam je da smo ove godine 
uspjeli okupiti vrijedne ljude iz našeg sela za berbu. 
Iako je ove godine nadnica 200 kuna po danu, 
plus markice i porez, pa nas to izađe i do 250 kuna 
dnevno, nitko mlađi od 30 godina ni ne pomišlja 
ići u duhan. Rade uglavnom stariji ljudi i ne znam 
kako ćemo s berbom sljedeće godine – ističe Dani-
jel Hrgović, koji kaže kako kooperanti ove godine 
ozbiljno promatraju rezultate strojne berbe te se 
mnogi od njih odlučuju i na vlastito ulaganje. 
- Svi čekamo na strojne berače duhana jer ljudi 
za branje nema. Ako i dalje budemo imali poticaj 
za kupovinu berača od firme i ako se oni pokažu 
kvalitetnima, svi ćemo ići na ovu vrstu berbe. U 
suprotnom nema smisla – zaključuje ovaj mladi 
kooperant. 

Otkup duhana je u tijeku

U Hrvatskim duhanima očekuju 
kvalitetan duhan
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Sport Pripremili:
 Mario Šolc, 
Tin Szabo

Kruno Lovrek hattrickom torpedirao Virovitičane 

Nakon tri sušne godine nogometaši 
Tehničara iz Cvetkovca došli su do pob-
jede u Virovitici. U prvom kolu 3. lige 
sjever momčad Virovitice pobijedila je 
pred više od 300 gledatelja na terenu 
Sportskog centra Vegeška rezultatom 
3:1. Utakmica nije pravo ni počela, a 
nakon nepune minute igre iskusni 
napadač s prvoligaškom reputacijom 
Kruno Lovrek svladao je domaćeg 
vratara Krešimira Tomljanovića i 
doveo gostujuću momčad u pred-
nost. U nastavku prvog dijela obje 
momčadi imale su nekoliko polupri-
lika, ali se igra većinom odvijala na 
sredini terena. U 38. minuti auto-
ritativna sutkinja Kristina Veljačić 
dosuđuje kazneni udarac za goste, 
koji je materijalizirao Kruno Lovrek. 
S rezultatom 2:0 za goste otišlo se na 

odmor. Pokušavajući razbuditi svoju 
momčad na početku drugog dijela, 
domaći trener Samuel Spudić u igru 
uvodi Doriana Mikičića. Do rezul-
tatske promjene nije došlo, gosti su 
sigurno držali prednost stečenu u pr-
vom dijelu. Trener Spudić u 73. minu-
ti ubacuje i svoju drugu mladu nadu, 
Angela Bernarda Radovića. Minutu 
kasnije svojim trećim zgoditkom 
Lovrek potvrđuje gostujuću pobjedu. 
Do kraja su domaći uspjeli ublažiti 
poraz pogotkom Roka Horačeka u 81. 
minuti. Šest minuta prije kraja utak-
mice, prilikom zamjene, domaći igrač 
Tomislav Blažević zbog neumjesnog 
komentara zaslužuje crveni karton. 
– Gosti, koji su se izuzetno pojačali u 
odnosu na prošlu sezonu, iznenadili 
su nas ranim zgoditkom. Čestitam im 

na zasluženoj pobjedi – rekao je na-
kon utakmice domaći trener Samuel 
Spudić.
Virovitica će novu priliku za bodove 
imati već ovog vikenda na gostovanju 
kod Podravca u Virju. Utakmica je na 
rasporedu u subotu 31. kolovoza u 17 
sati.

VIROVITICA NA VEGEŠKI PRED VIŠE OD 300 GLEDATELJA PORAŽENA U TREĆELIGAŠKOJ PREMIJERI

8 bodova – Slaven Marković (Viro-
vitica) – spriječio je niz gostujućih 
napada i time spasio momčad od još 
uvjerljivijeg poraza
4 boda – Tomislav Bušljeta (Papuk) 
– borio se na sredini terena, ali sam 
nije mogao puno učiniti 

Igrač kola 3. liga sjever

• Gosti, koji su se izuzetno pojačali u odnosu na 
prošlu sezonu, iznenadili su nas ranim zgoditkom. 
Čestitam im na zasluženoj pobjedi – rekao je nakon 
utakmice domaći trener Samuel Spudić.

Virovitica 1 (0)
Tehničar Cvetkovec 3 (2)
Virovitica: Tomljanović, Marković, 
Blažević, Vučemilović-Jurić, D. 
Kovač (od 73. Radović), Crvenka, 
Suvajac, Duvnjak, Reščić (od 46. 
Mikičić), Pipić i Horaček. Trener: 
Samuel Spudić.
Tehničar: Kurtanjek, Vukonić, 
Tucaković, Sačer (od 80. Milek), 
Hudak, Šokec, Bos, Jadanić, 
Bartolović, Sabol (od 72. Belovari) i 
Lovrek (od 75. Jambrušić). Trener: 
Roman Sović.
Glavni sudac: Kristina Veljačić 
(Ćurlovac); pomoćnici: Marin Ćosić 
(Bjelovar), Ivan Starčević (Bjelovar) i 
Dino Sabljić (Stare Plavnice)
Virovitica. SRC Vegeška. Gledatelja: 
300
Strijelci: 0:1 (1) – Lovrek, 0:2 (38) – 
Lovrek, 0:3 (74) – Lovrek, 1:3 (81) 
– Horaček
Žuti kartoni: Crvenka (19), D. Kovač 
(36), Blažević (77) – Virovitica; 
Kurtanjek (19), Bos (84), Jadanić 
(86) – Tehničar
Crveni kartoni: Blažević (84) – 
Virovitica

U Beremendu, malom selu u Mađarskoj 
dugom svega šest kilometara, održalo 
se međunarodno natjecanje u plivanju. 
Plivački klub Virovitica rado se odaziva na 
njihove pozive iako je bazen netipičan i dug 
33 metra te se plivači natječu u disciplina-
ma 33, 66 i 100 (99) metara, ovisno o kat-
egoriji. Ove godine svoje plivačke sposob-
nosti pokazalo je 18 plivačica i plivača, koji 
su se natjecali u konkurenciji 221 plivača iz 
14 klubova iz Mađarske, Srbije i Hrvatske. 
Do svojih prvih medalja, i to čak triju (zlato 
i dva srebra), doplivala je Nika Štigleitner, 
a uz nju tri medalje (brončane) osvojio je 
Luka Ladović. Iako nije bilo štafetnog natje-
canja, djevojke 2006. godišta popele su se 
na postolja u svojim najboljim disciplina-
ma, i to Zara Majetić s dva srebra, dok su 
bronce osvojile Timea Brlas i Nika Budeš. 
U žestokoj konkurenciji Lovro Ladović os-
tao je malo kratak u disciplinama kraul i 
prsno, no zato je u najtežoj disciplini delfin 
došao do srebra te kao „leđaš” bio brončani. 
Najmlađa svestrana plivačica Bruna Majetić 
doplivala je do bronce u prsnom stilu. Svoja 

prva natjecanja otplivali su Klara Volenik, 
Ana Nater i Max Borbaš te uz nepuna dva 
mjeseca treniranja pokazali su da će ubrzo 
u borbu za medalje, dok se Marisela Zubić 
nakon samo pola godine treniranja natje-
cala u sva četiri stila i pokazala svoj tal-
ent. Mladi David Kovačević i Marija Iličić 
ostali su na korak do postolja, i to u neko-

liko disciplina. Uz njih nastupili su još Stri-
bor Gvojić, Tomislav i Petar Turnaj, Josip 
Borbaš i Ivan Iličić, koji uz već spomenute 
Lovru, Zaru, Timeju i Nike polako postaju 
nositelji Kluba i nasljednici „starije” ekipe 
uz koju se spremaju za nadolazeće natje-
canje u Harkanyu 7. rujna.

PLIVAČKI KLUB VIROVITICA U BEREMENDU OSVOJIO 13 MEDALJA 

Najuspješniji Nika Štigleitner i Luka Ladović
MALIŠANI ŠKOLE NOGOMETA 
OVOG VIKENDA PUTUJU NA PRVO 
SLUŽBENO NATJECANJE

Predstavnici 
Općine Lukač 
podijelili opremu 
polaznicima 
Prije dva mjeseca s radom je počela 
Škola nogometa općine Lukač. Pod 
nadzorom svojih trenera, polaznici škole 
marljivo su trenirali cijelo ljeto. Ovog 
vikenda kreću s natjecanjima u kvalitet-
nim ligama nogometne regije Sjever. 
Načelnik Općine Lukač Đuro Bukvić i 
predsjednik Općinskog vijeća Tomislav 
Živković, ujedno i predsjednik Nogomet-
nog kluba „Bratstvo“ iz Gornjeg Bazja, 
pod čijim okriljem radi Škola nogometa, 
podijelili su polaznicima Škole nogometa 
komplete sportske opreme. Za prvu 
ruku dobili su ruksak s dva dresa i dvije 
trenirke, a uskoro će dobiti šuškavce i 
zimske jakne. Već u subotu u prvom kolu 
mladi nogometaši gostuju kod svojih 
vršnjaka u Virju.

Orahovački Papuk u 1. kolu glatko poražen na domaćem terenu protiv Podravca iz Virja

Nogometaši orahovačkog Papuka 
neće po dobrom pamtiti povratak u 
treći razred hrvatskog nogometa.U 
prvom kolu 3. HNL-a Sjever Papuk 
je na svom terenu zasluženo poražen 
od momčadi Podravca iz Virja s 3:1. 
Podravac je znatno bolje ušao u utak-
micu, bili su žustriji i jači na svakoj 
lopti što je rezultiralo i s nekoliko 
prigoda. Već u 8. minuti Podravac je 
naplatio svoju bolju igru i poveo. U 
kaznenom prostoru Papuka Špoljarić 
je dočekao napadača gostiju koji u du-
elu pada, a sudac Đurđek iste sekunde 
pokazuje na bijelu točku. Precizan je 
bio Hrvoje Hrženjak.
U 18. minuti već je 2:0 za goste. Pap-
uk je gubio lopte u sredini terena kao 
na traci, jednu takvu iskoristio je Ivan 

Šignjar, koji je pretrčao Krsnika te 
mirno pogodio ispod nemoćnog Meh-
medija. Papuk se malo trgnuo, stvorio 
nekoliko prigoda, no lopta nije htjela 
u gol. Promašivali su Marin Čavić dva 
puta, Mimić i Ninčević. I onda, u 35. 
minuti, sjajno je prošao Stipe Čavić 
i biva srušen na nekih dvadesetak 
metara od gola. Loptu je namjestio 
Borna Mimić i milimetarski točno 
pogodio prvi kut vratara. Činilo se da 
slijedi preokret, Papuk je nanizao još 
nekoliko prigoda do kraja prvog di-
jela, no ostala je minimalna prednost 
gostiju 1:2. U drugom dijelu Podra-
vac je vidno fizički pao, povukao se 
iza centra i „parkirao autobus” pred 
vrata čekajući eventualnu prigodu 
iz kontre. Papuk je ponovno stvarao 

prigode, no bez učinka, neprecizni 
su bili Marin Čavić i Ninčević, dok 
je Bušljeta pucao ravno u ruke vrat-
ara. I onda preslika iz prvog dijela, 
izgubljena lopta na sredini terena, 
gosti malonogometnom akcijom izi-
gravaju obranu, lopta dolazi do Hr-
voja Hrženjaka, koji izlazi sam pred 
Mehmedija i sigurno zabija za 1:3. 
Papuk se samo minutu kasnije mogao 
vratiti, Ninčević se sjurio u kazneni 
prostor, biva srušen i Đuđek ponovno 
pokazuje na kazneni udarac. Loptu je 
uzeo Marin Čavić, pucao vrlo loše što 
ipak ne umanjuje odličnu obranu vra-
tara Podravca. Taj promašeni kazneni 
udarac ubio je sve nade Orahovčana, 

probao je trener Krsnik sa zamje-
nama, no nije išlo. Zaslužena je bila 
pobjeda boljih gostiju. 
– Radili smo previše grešaka u sredini 
terena, što su gosti znali iskoristiti. U 
prvom dijelu nismo zabili što smo 
trebali. Naposljetku smo uspjeli sman-
jiti, ali onda opet greška i bilo je teško 
se čupati. Siguran sam da će nam se 
ovo sve negdje vratiti, dižemo sigurno 
glavu gore i nema predaje. Nije ovo 
nikakva tragedija, ova momčad ima 
karakter, borit će se dalje u svakoj 
utakmici. U sljedećem kolu čeka nas 
meč protiv dobrog Bjelovara, idemo 
se boriti, dat ćemo sve od sebe pa što 
bude – rekao je nakon utakmice tren-
er Papuka Darko Krsnik.
Igrač utakmice u Papukovim redo-
vima definitivno je kapetan Tomislav 
Bušljeta, koji se hrabro borio cijelu 
utakmicu, a posebno je bilo prekrasno 
za vidjeti kada je, unatoč dva gola mi-
nusa, kapetan u 90. minuti u punom 
sprintu istrčao kontru.

V. Grgurić

NEUGODAN POVRATAK U TREĆI RAZRED HRVATSKOG NOGOMETA

• Nije ovo nikakva tragedija, ova momčad ima karakter, 
borit će se dalje u svakoj utakmici. U sljedećem kolu čeka 
nas meč protiv dobrog Bjelovara, idemo se boriti, dat ćemo 
sve od sebe pa što bude – rekao je nakon utakmice trener 
Papuka Darko Krsnik.

Papuk Orahovica 1 (1)
Podravac Virje 3 (2)
Papuk: Mehmedi, Rukavina (od 63. 
Rupčić), B. Mimić, S. Ćavić (od 75. 
Periša), Krsnik (od 46. Knežević), 
Bušljeta, Podboj, Špoljarić, Ninčević, 
Vukomanović i M. Čavić. Trener: 
Darko Krsnik.
Podravac: Ramaj, Tuba (od 53. 
Rukelj), Strajnić, Azenić (od 81. Ma. 
Šklebar), Križanović, Hrženjak, Sen-
jan, Šignjar (od 70. Šarlija), Mikor, 
Mi. Šklebar i Kovačić. Trener: 
Valentin Knapić.
Glavni sudac: Marko Đurđek 
(Turčin). Pomoćnici: Siniša Fajfarić 
(Varaždin), Jurica Šprem (Varaždin) 
i Goran Žganec (Čakovec).
Orahovica. Igralište Papuk. Gle-
datelja: 100
Strijelci: 0:1 (15) – Hrženjak, 0:2 
(19) – Šignjar, 1:2 (35) – B. Mimić, 
1:3 (64) – Hrženjak
Žuti kartoni: Vukomanović (19) – 
Papuk, Šignjar (21), Mi. Šklebar 
(45+1), Tuba (52) – Podravac
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Odigrano je prvo kolo 1. županijske 
nogometne lige. Najuzbudljivija 
utakmica bila je u Koriji, kojoj 
je prisustvovalo preko 400 gle-
datelja. Graničar Bušetina poveo 
je 3:0 i stao. Domaći Omladinac 
u furioznom nastavku preokreće 
rezultat i dolazi do pobjede 4:3.
U otvorenoj igri s obostranim 
prigodama u Rezovcu domaća 
momčad do pobjede nad gostima 
iz Mikleuša dolazi tek u posljed-
njim trenucima utakmice, zgodit-
kom Vanje Dežmarića. 
Borova je rezultatom 3:2 u svom 
debiju u ligi svladala Mladost 
1930. iz Čađavice. 
Bratstvo je na Školskom vrtu 
pristojno promašivalo, ali je na 
kraju ipak svladalo Slavoniju iz 
Sladojevaca sa 2:1.
Jedan od kandidata za naslov pr-
vaka, Sloga iz Zdenaca, gostovala 
je u Četekovcu. Domaći Dinamo 
uspješno je odolio gostujućim 
napadima, a i sam je imao prilike 
za pogodak. Na kraju je završilo 
0:0.
Pomlađenu Mladost iz Čačinaca 
uspješno je posložio Nikica Hat 
i iznenadio Voćin na njegovom 
terenu uvjerljivom pobjedom 4:1.
Utakmica u Sopju između 
domaćeg Podravca i Mladosti iz 
Miljevaca nije odigrana. Domaći 

klub nije podmirio zaostale finan-
cijske obveze prema Županijskom 
nogometnom savezu pa je sus-
pendiran. Po svemu sudeći, utak-
mica će biti registrirana rezulta-
tom 3:0 za goste. 
Drugo kolo igra se u nedjelju u 17 
sati.
U Koriji međusobno igraju dva 
novaka u ligi – Omladinac i Bo-
rova. Obje momčadi su u prvom 

kolu došle do pobjeda te bi njihov 
međusobni sraz trebao biti neiz-
vjestan.
Graničar Bušetina na svom će se 
terenu u susretu sa Slavonijom iz 
Sladojevaca pokušati iskupiti za 
poraz u prvom kolu u Koriji.
U Čačincima domaća Mladost 
igra s Dinamom iz Četekovca. 
Prije petnaestak dana na istom 
terenu u pripremnom susretu 

bilo je 5:2 za goste. 
U Mikleušu domaći ligaš dočekuje 
Voćin. Obje momčadi su izgubile 
u prvom kolu te će sada težiti pr-
vim bodovima u ovogodišnjem 
prvenstvu.
Mladost 1930. na svom terenu u 
Čađavici ne želi prepustiti gos-
tima ni bod. Rezovac želi nas-
taviti uspješan niz iz prvog kola, 
zato gledatelje očekuje zanimljiva 

utakmica.
U Miljevcima na prvoligaškoj 
premijeri Mladosti u goste dolazi 
Bratstvo iz Gornjeg Bazja. Obje 
momčadi najavljuju borbu za tri 
boda.
Utakmica između Sloge iz Zdena-
ca i Podravca iz Sopja prema na-
javama će se odigrati u Sopju jer 
u Zdenicma još nisu gotovi radovi 
na uređenju igrališta. Naravno, 
prije toga Podravac mora podmir-
iti svoje financijske obveze prema 
Savezu. U suprotnom Podravac 
više neće igrati u 1. ŽNL-u.

I 19SPORT

Mario Šolc

Bratstvo gostuje na premijeri u 
Miljevcima, derbi novaka u Koriji

U 1. KOLU 1. ŽNL-a VELIKI PREOKRET U KORIJI I IZNENAĐENJE U VOĆINU

7 bodova – Vedran Grubić (Om-
ladinac Korija) – s tri pogotka bio je 
ključan igrač u velikom preokretu 
vrijednom tri boda
6 bodova – Ivan Mužar (Mla-
dost Čačinci) – nositelj igre svoje 
momčadi u gostujućoj pobjedi u 
Voćinu
5 bodova – Darko Obžetić (Borova) 
– s dva zgoditka i asistencijom 
doveo momčad do pobjede
4 boda – Ante Mikulić (Brat-
stvo Gornje Bazje) – glavni motor  
momčadi, koji je ostale igrače hranio 
odličnim loptama
3 boda – Ivan Marković (Rezovac) 
– razbijao protivničke napade, a na 
kraju asistirao za zgoditak
2 boda – Domagoj Lozer (Dinamo 
Četekovac) – na vratima je bio 
nesavladiv za napadače Sloge iz 
Zdenca 

Igrač kola 1. ŽNL

Drugo kolo prilika za prve pobjede 
Susjedski derbi u prvom kolu 4. 
lige Bjelovar – Koprivnica – Viro-
vitica između domaće Pitomače i 
Mladosti iz Kloštra Podravskog 
privukao je velik broj gledatelja. 
Tribine su bile dobro popunjene – 
bilo je više od 500 gledatelja.
Nakon početnog ispitivanja snaga 
obje momčadi krenule su u na-
pad s ciljem da postignu pogodak, 
ali 90 minuta mreže su mirov-
ale. Oba vratara, domaći Hrvoje 
Zdelar i gostujući Dino Balala, bili 
su uspješniji od napadača. Najiz-
razitije prigode u domaćim redo-
vima propustili su Antonio Babec 
i Patrik Babić. Derbi je u svemu 
opravdao očekivanja, bilo je pri-
lika, uzbuđenja, navijanja, samo 
su zgodici nedostajali. 
– Nažalost, nismo uspjeli realizira-
ti nekoliko poluprigoda. Gostujući 
vratar bio je nesavladiv. Moramo 
poboljšati efikasnost jer samo na 
taj način možemo doći do pobjede. 
U našim redovima najubojitiji je 
bio Patrik Babić. U idućem kolu 
gostujemo u Grubišnom Polju kod 
Bilogore, novaka u ligi. O njima 
nemamo puno informacija. Nas-
tojat ćemo doći do pozitivnog re-
zultata – rekao je nakon utakmice 
trener Pitomače Goran Bosilk-
ovski.

KAZNA ZA POGREŠKE 
Nogometaši Suhopolja gostovali 
su u Garešnici gdje su izgubili od 
domaćeg Garića 3:1.
U prvih nekoliko minuta gosti su 
stvorili dvije prigode, ali ih nisu 
uspjeli iskoristiti. To kažnjava 
domaća momčad  zgodicima 
Tomislava Oršića u 18. i Nikole 

Dergeza u 34. minuti te na odmor 
odlazi s prednošću 2:0. Na samom 
početku drugog dijela Nikola 
Dergez svojim drugim pogotkom 
povećava domaću prednost na 
3:0.
Sredinom drugog dijela dosuđen 
je kazneni udarac za Suhopolje. 
Domaći vratar Tomislav Dubravac 

obranio je kazneni jedanaester-
ac gostujućem napadaču Ivanu 
Ibriksu. Ibriks je ipak postigao 
zgoditak, ali iz odlično izvedenog 
slobodnog udarca u 80. minuti. 
– Uz malo više sportske sreće 
na početku utakmice mogli smo 
postići zgoditak i utakmica je 
mogla krenuti u drugom pravcu. 
Domaći su kaznili naše pogreške i 
došli do zaslužene pobjede. Idemo 
dalje, iduće subote dočekujemo 
drugu momčad Slaven Belupa 
– rezimirao je trener Suhopolja 
Tomislav Filipović, koji je i sam 
odigrao posljednjih tridesetak 
minuta.

OKRNJEN SASTAV
U ovogodišnje prvenstvo 
nogometaši Slatine ušli su 
pojačani, međutim, na prvom 
gostovanju trener Damir Pemper 
nije mogao računati na nekoliko 
standardnih prvotimaca.
S tako okrnjenim sastavom Slatina 
je izgubila u Ferdinandovcu 4:2. 
Domaći su poveli u sedmoj minuti 
zgoditkom Tomislava Đipala. Do-
minik Hodak poravnao je u 28. 
minuti, a na odmor se otišlo s 

domaćom prednošću 2:1. Zgodi-
tak je postigao Jurica Karan.
U nastavku je Karan s još dva 
zgoditka doveo svoju momčad do 
pobjede. Slatinski poraz ublažio je 
Domagoj Jendrašić pogotkom u 
86. minuti. 
– Uz već prije izgubljenog Mateja 
Kupresa, nismo mogli računati na 
Matiju Bubaša, Hrvoja Javorovića, 
Benjamina Dijanešića… To ne 
može biti izgovor za poraz jer smo 
odigrali jako loše. U idućem kolu 
dočekujemo novu momčad u ligi, 
Daruvar. Sada imamo imperativ 
pobjede. Utakmicu moramo dobi-
ti na mišiće, čime bi anulirali ovaj 
neugodan poraz – rekao je trener 
Slatine Damir Pemper.
Sve utakmice naših predstavnika 
u drugom kolu igraju se u subotu 
u 17 sati. 
Parovi: Slatina – Daruvar, 
Suhopolje – Slaven Belupo II.  i 
Bilogora 91 Grubišno Polje – 
Pitomača.

U PRVOM KOLU 4. LIGE NAŠI PREDSTAVNICI OSVOJILI SAMO BOD

• Nažalost, nismo uspjeli realizirati nekoliko poluprigoda. Gostujući vratar bio 
je nesavladiv. Moramo poboljšati efikasnost jer samo na taj način možemo doći 
do pobjede – rekao je nakon utakmice trener Pitomače Goran Bosilkovski.

6 bodova – Patrik Babić (Pitomača) 
– pokazao igračku kvalitetu, ali 
mu je nedostajalo koncentracije u 
završnici
4 boda – Marko Sertić (Suhopolje) 
– bio je razigran, ali je to bilo nedo-
voljno za uspjeh u Garešnici
2 boda – Kristijan Dumenčić (Slati-
na) – s nekoliko odličnih obrana 
spriječio domaće napadače da do 
vrha napune slatinsku mrežu

Igrač kola 4. liga

Mario Šolc
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Svojim članovima, simpatizerima i ostalom pučanstvu
čestitamo

DAN ŽUPANIJE VIROVITIČKO-PODRAVSKE DAN ŽUPANIJE VIROVITIČKO-PODRAVSKE

DAN ŽUPANIJE VIROVITIČKO-PODRAVSKE
čestitaju vam

Općinsko vijeće i načelnik
općine Zdenci

Tomislav Durmić

DAN ŽUPANIJE VIROVITIČKO-PODRAVSKE
čestitaju vam

Općinsko vijeće i načelnik općine Mikleuš
Milan Dundović

DAN ŽUPANIJE VIROVITIČKO-PODRAVSKE
čestitaju vam

Općinsko vijeće i načelnik općine Čađavica
Mirko Rončević

DAN ŽUPANIJE VIROVITIČKO-PODRAVSKE
čestitaju vam

Općinsko vijeće i načelnik općine Špišić Bukovica Hrvoje Miler

DAN ŽUPANIJE VIROVITIČKO-PODRAVSKE
čestita vam

Općinsko vijeće i načelnik općine Voćin Predrag Filić

DAN ŽUPANIJE VIROVITIČKO-PODRAVSKE
čestitaju vam

Općinsko vijeće i načelnik općine Suhopolje Siniša Horvat
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SJEĆANJA

TUŽNO SJEĆANJE
na

JAGU BOSANAC
31. VIII. 2017. - 31. VIII. 2019.

Ljubavi moja, sada tek znam kako je 

bilo lijepo živjeti s tobom. Svaki dan 

bez tebe za mene je jednogodišnja 

tamnica.

Voli te tvoj Ivo i 

djeca Ksenija i Branko

Oglasi
PRILOG VIROVITIČKOG LISTA

PRIMAJTE Virovitički list na svoju kućnu adresu. 
Pretplatite se ili obnovite pretplatu • 033/740-000

Rok za prijem malih oglasa i javnih zahvala je ponedjeljak, 2. rujna, do 12 sati. Idući 
broj Virovitičkog lista izlazi 5. rujna.

VAŠ GLAS
ČITA VAŠ OGLAS

060 515 515
PRODAJEM voćnjak u Podgorju, ulaz kod 
škole. Veličina 1250 m2, pogodna i za vinograd. 
Tel: 099/261-3453.
............................................................................
PRODAJEM kuću u Virovitici, Kraševo 
naselje ili mijenjam za manji stan u Virovitici, 
certifikat P-721 2014 521. Mob. 091/598-
4561.
............................................................................
PRODAJEM gradilište u Virovitici 966 m2, 
na kojem se nalazila stara kuća. Gradilište 
je udaljeno pet minuta hoda od centra grada 
u Ilićevoj ulici 28. Mob. 098/9900-799, 
098/232-548.
............................................................................
PRODAJEM katnicu u Virovitici  od oko 250 
m2 ili ju mijenjam za dvosobni stan u Zagrebu. 
Mob. 098/271-723.
............................................................................
PRODAJEM kuću katnicu u bivšem Kraševom 
naselju u Virovitici, etažno centralno grijanje, 
B energetski certifikat ili zamjena za manji 
stan uz nadoplatu. Mob. 098/170-3457.
............................................................................
PRODAJEM kuću katnicu u bivšem Kraševom 
naselju u Virovitici. Mob. 098/962-6003.
............................................................................
PRODAJEM kuću namještenu u Suhopolju 
Ivana Mažuranića 17, 72m2, sve komunalije, 
voda, struja, plin, klima. Jedno staro jutro 
okućnice, ograđeno, 1/2 jutra zasađenih oraha. 
Cijena 32.000 eura. Mob. 098/995-3885.
............................................................................
PRODAJEM pola jutra šume akacija. Mob. 
099/510-1191.
............................................................................
IZNAJMLJUJEM namještenu kuću jednoj 
osobi. Mob. 095/868-0525.
............................................................................ 
PRODAJEM gradilište u Čemernici u novom 
naselju. Mob. 091/788-2350.
............................................................................
IZNAJMLJUJEM jednosobne i dvosobne 
apartmane u Vrsima nedaleko od Nina. 
Apartmani su opremljeni klimom, imaju 
televizor, wi-fi, terasu, parkiralište. Mob. 
098/933-1579.
............................................................................
IZNAJMLJUJEM stan i garsonijeru u 
Virovitici, prodajem kuću ili mijenjam za 
manju u Virovitici, prodajem stan u centru 

Virovitice, prodajem auto Opel Astru karavan. 
Mob. 098/504-185.
............................................................................
PRODAJEM kokoši nesilice crne, crvene i 
grahoraste, peć pola plin pola struja. Mob. 
098/963-7210.
............................................................................
PRODAJEM grožđe u Aršanju, graševinu do 
1500 kg. Mob. 098/9455182.
............................................................................
PRODAJEM novi nekorišteni motorni trimer 
za živicu. Tel. 721-347.
............................................................................
PRODAJEM više prasaca do 25 kg, kabinu za 
540 imt. Mob. 092/334-5218.
............................................................................
ČISTIM stari otpad, željezo, polovnu robu, 
otkupljujem stare razne stvari. Prodajem 
harmonike, klavijature, pojačala, zvučnike i 
razno. Mob. 092/309-6252.
............................................................................
IZNAJMLJUJEM autopraonicu u sastavu 
KTC-a. Informacije u trgovačkom centru 
KTC.
............................................................................
PRODAJEM građevinsko zemljište u 
Milanovcu, Vinogradski put 36, plantaža goji 
bobica s navodnjavanjem, 303 hvata uz cestu. 
Mob. 098/933-5500.
............................................................................
PRODAJEM žensko simentalsko tele. Mob. 
099/681-2146.

............................................................................
PRODAJEM dvokatnicu, uređenu, dvorišna 
zgrada, garaža, dobra lokacija. Mob. 098/135-
5674.
............................................................................
PRODAJEM osam radijatora za centralno, 
pet sobnih vrata 100 kuna po komadu. Mob. 
095/856-1438.
............................................................................
IZNAJMLJUJEM stan. Mob. 099/357-3808.
............................................................................
PRODAJEM traktor imt 560, ’83.g. Mob. 
091/892-2800.
............................................................................
PRODAJEM jariće oko 25 kg, rolo bale sijena. 
Tel. 777-111.
............................................................................
PRODAJEM peć plamen kamin, golf 3 1.9 
diesel, kupujem stare neregistrirane aute. 
Mob. 098/583-809.
............................................................................
PRODAJEM kukuruz u zrnu. Mob. 097/730-
6033.
............................................................................
PRODAJEM prešu za grožđe ili voće, muljaču 
sa odvajanjem peteljki, bačve i kotao za rakiju. 
Mob. 092/292-9383.
............................................................................
PRODAJEM željezni platon, stajnjak, zemljište 
11,5 hektara, guske tri sive. Tel. 561-090.
............................................................................
PRODAJEM štence brak jazavčara. Tel. 
031/644-329.
............................................................................
PRODAJEM grah trešnjar niski, daewo matiz 
2001.g., bijeli luk domaći. Mob. 091/501-
2476.
............................................................................
PRODAJEM nesilice mlade grahoraste i crvene 
ili mijenjam za žitarice. Mob. 098/378-828.
............................................................................
PRODAJEM Renault Twingo 2000.g. Tel. 
673-555.
............................................................................
PRODAJEM rolobalirku klas. Mob. 098/497-
675.
............................................................................
PRODAJEM žensko prase 27 kg. Tel. 770-
034.
............................................................................
PRODAJEM vučeni utovarivač za gnoj. Mob. 
091/541-6465.

BESPLATNI MALI OGLASI
DO DESET RIJEČI

Kuće

Stanovi

Vozila

Poslovni prostor

TEKST OGLASA (MOLIMO UPISATI ČITKO, VELIKIM TIS-
KANIM SLOVIMA, IZMEĐU RIJEČI OSTAVITI RAZMAK) 
- MOŽE SE ODNOSITI SAMO NA JEDAN PREDMET ILI US-
LUGU.

PODACI O OGLAŠIVAČU

IME I PREZIME

TELEFON

ADRESA

POTPIS

Oglasi s više od deset riječi neće biti objavljeni. Kupon za besplatne male 
oglase odnosi se samo na navedene rubrike (molimo označiti rubriku). Kupon 
s oglasom treba stići u redakciju najkasnije do utorka u 12.00 sati (poštom 
ili osobno). 

BR. 3175 I 29. 8. 2019.

Poznanstva

Poljoprivreda

Ostalo

SLUŽI SAMO ZA POTREBE UREDNIŠTVA

Kupon vrijedi samo do 
izlaska sljedećeg broja.

Brza odštopavanja i 
popravci, 

vodoinstalatorske usluge

Hitne intervencije 0-24/7

Mob: 098/777-193

ZAHVALA
Prošlo je dugih mjesec dana kako je naš 

dragi suprug, otac i djed

ZVONIMIR MIKAC
preminuo nakon duge i teške 

bolesti.
Zahvaljujemo osoblju Opće bolnice 

Virovitica na zalaganju i pažnji, 
Ministarstvu obrane na organizaciji 
posljednjeg ispraćaja i svima koji su 
odar ispunili cvijećem i ispratili ga 

na vječni počinak.
Tugujuća supruga, djeca, mama, 

unuci i sva ostala rodbina.

DAN ŽUPANIJE VIROVITIČKO-PODRAVSKE
čestitaju vam

Općinsko vijeće i načelnik 
općine Crnac Mato Damjan

DAN ŽUPANIJE VIROVITIČKO-PODRAVSKE
čestitaju vam

Općinsko vijeće i načelnik općine Lukač Đuro Bukvić
cijenjenim stanovnicima

Virovitičko-podravske županije
čestita

DAN ŽUPANIJE
VIROVITIČKO-PODRAVSKE

Međunarodni sajam 
gospodarstva, 

obrtništva i poljoprivrede

VIROEXPO



29. KOLOVOZA 2019. I ČETVRTAK I VIROVITIČKI LIST22 I OGLASI

DAN ŽUPANIJE VIROVITIČKO-PODRAVSKE
čestitaju vam

Općinsko vijeće i načelnik općine Gradina Marko Ajček

DAN ŽUPANIJE VIROVITIČKO-PODRAVSKE
čestitaju vam

Općinsko vijeće i načelnik općine Čačinci Mirko Mališ

Čestitamo vam

DAN ŽUPANIJE
VIROVITIČKO-PODRAVSKE

DAN ŽUPANIJE VIROVITIČKO-PODRAVSKE
čestitaju vam

Općinsko vijeće i načelnik općine Pitomača Željko Grgačić

DAN ŽUPANIJE VIROVITIČKO-PODRAVSKE
čestitaju vam

Općinsko vijeće i načelnik općine Sopje Berislav Androš

Čestitajmo vam
DAN ŽUPANIJE

VIROVITIČKO-PODRAVSKE

Klijentima, poslovnim partnerima 
i svim građanima

čestitamo

DAN ŽUPANIJE
VIROVITIČKO-PODRAVSKE

Zbora narodne garde 77, 33000 Virovitica
Mob: 098/457-444, 091/565-93-56

DAN ŽUPANIJE
VIROVITIČKO-PODRAVSKE

čestitaju vam

HRVATSKE ŠUME

čestitaju

svojim korisnicima usluga, 
poslovnim partnerima i svem

pučanstvu Virovitičko-podravske županije

DAN ŽUPANIJE
VIROVITIČKO-PODRAVSKE

SVIM ŽITELJIMA 

čestitamo

DAN ŽUPANIJE
VIROVITIČKO-PODRAVSKE

Svim svojim kooperantima, djelatnicima
i poslovnim partnerima

čestitamo

DAN ŽUPANIJE VIROVITIČKO-PODRAVSKE
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PREDSTAVE U KINU PARK VIROVITICA:

Prodaja karata počinje sat vremena prije svake projekcije. 
(AKO ULAZNICE NISU RASPRODANE U PRETPRODAJI)

PAD ANĐELA – 31.8. – 19h VELIKO PUTOVANJE 3D – SINK – 1.9. – 17h

KRIŽALJKA

bs
 

DOVESTI 
DO 
PROPASTI

TURISTIČKO 
NASELJE U 
ANTALIJI
------------
RIMSKI 101

INFORMA-
TIČAR 
KRISHNA_________
OKOVANO 
DRVO ZA VUČU

TEODORIN 
IMENJAK

HRVATSKI 
NOGOME-
TAŠ MARIN

NASELJE U 
OPĆINI 
LUKAČ

GLUMICA 
EKBERG

JELO OD 
KUPUSA I 
KRUMPIRA 
S MESOM

ZADOVOLJITI 
POTREBU, 
UTAŽITI (ŽEĐ)

NAJ 
NOGOMETAŠ 
SVIH 
VREMENA

DAN U
 TJEDNU

PREKRIVAČ 
OD FINOG 
PERJA

OMILJENA 
GURMANSKA 
ZANIMACIJA U 
PRIRODI

„OLD 
DOMINION 
UNIVERSITY“

VRSTA 
VESELOG I 
BRZOG PLESA

GRAD U 
POKRAJINI 
NAVARA U 
ŠPANJOLSKOJ

„SJEVER“

ISTA SLOVA

„INTERNAL 
REVENUE 
SERVICE“

KUKCI SLIČNI
PČELAMA

PONOVO 
NAMOTANE

RIJETKOST, 
DRAGOCJENOST_________
„SPORTSKO 
RIBOLOVNO 
DRUŠTVO“

OPSEG_________
MORALNO 
PONAŠANJE 
(LAT.)

„URBAN 
PLANNING
 PORTAL“ _________
GRAD U 
ZAGORJU (KR)

IME 
NEKADAŠNJE 
POLITIČARKE 
GANDHI

OSOBNA 
ZAMJENICA_________
OKRUGLO 
SLOVO

NAVIJAĆI 
SPLITSKIH 
„BILIH“

UKUSNO JELO 
OD MLJEVE-
NOG MESA_________
PRIJESTOLJE

NAJPOZNATIJI 
DRESER KONJA
 JIMMY_________
HRVATSKI 
UMJETNIK PETAR

GLUMAČKE 
ULOGE_________
VESELA 
POVORKA

bs

PELUDNA PROGNOZA ZA VIROVITICU I OKOLICU
PELUDNA PROGNOZA ZA VIROVITICU I OKOLICU 

 

 
Datum 

 

 
Drveće 

 
Trave 

 
Korovi 

 
Prevladavajuća pelud 

 

Četvrtak 
29.8.2019.  

 

 
 

 ambrozija 

 

Petak 
30.8.2019. 

 
 
 

  ambrozija 

 

Subota 
31.8.2019. 

 
 
 

  ambrozija 

 

Nedjelja 
1.9.2019. 

 
 
 

  ambrozija 

 

Legenda:  
 

 

 

Zelena boja – niska koncentracija 
Označava koncentraciju peludi koja će u malom broju jako osjetljivih osoba uzrokovati alergijske simptome 

 
 

 

Žuta boja – umjerena koncentracija 
Označava koncentraciju peludi koja u većini alergičnih osoba uzrokuje simptome 

 
 

 

Crvena boja – visoka koncentracija 
Označava koncentraciju peludi koja kod svih alergičnih osoba uzrokuje simptome 

 
 

Ljubičasta boja – vrlo visoka koncentracija 
Označava koncentraciju peludi koja kod svih alergičnih osoba uzrokuje simptome, a koji u jako alergičnih osoba 
mogu biti vrlo teški 
 

 
 

 

Nije zabilježena koncentracija peludi  
                                                                   Izvor podataka: Zavod za javno zdravstvo “Sveti Rok” Virovitica   

 
 

 
 
 
 
 
 
 on-line izdanje:

www.icv.hr;
e-mail: vijesti@icv.hr

Urednica Virovitičkog lista: Marija Lovrenc, mob. 099 489 7262, marija@icv.hr, urednica portala www.icv.hr Mirjana Lukačić, mob. 098 914 9643, mirjana@icv.hr, urednica 
Radio Virovitice Blaženka Grdenić 091 404 0095, blazenka@icv.hr,  Novinari i fotografi: Marija Lovrenc, Mirjana Lukačić, Blaženka Grdenić, Željka Đaković Leš, Lucija 
M. Hock, Bruno Sokele, Matija Rođak, Zlatko Ciprijanović, Tin Szabo, Ena Aragović, Mario Šolc, Antonio Fišli, Vladimir Grgurić, Foto-Begović, Ivan Bedeković. 
Lektura i korektura Elizabeta Majstorović; Grafička obrada Martina Moslavac;  Marketing  033 740 000.
Izdavač Informativni centar Virovitica d.o.o. Direktor Robert Cenger. Adresa 33000 Virovitica, Ferde Rusana 1/9. 
Telefoni: centrala 740 000.
List izlazi četvrtkom. Žiroračun Slatinske banke d.d. Slatina IBAN: HR4024120091131006789. Inozemne uplate na devizni račun broj IBAN: HR4024120091131006789 
kod Slatinske banke d.d. Slatina (za Virovitički list). Cijena ekonomske propagande 70 kn + PDV po centimetru u stupcu, na prvoj i zadnjoj strani dvostruko. Natječaji, javne 
prodaje i sl. po posebnom cjeniku. Tisak Tiskara Zagreb d.o.o.
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Bok, ja sam Zuma. Trenutno 
sam u žustroj potrazi za domom. 
Pitaš se zašto žustroj? E pa zato 
što sam takva od glave do šape. 
Kažu da samo letim i skačem i 
vibriram od sreće. Jednostavno 
sam takva. Obožavam druženje 
i s psima i ljudima. Obožavam 
trčanje i igranje, ma sve samo da 
se nešto radi. Zaista bih voljela 
pronaći ljude s kojima ću to sve 
moći dijeliti. Koji će me voljeti 
i uživati u mojoj oduševljenosti 
životom. Nadam se da ću svoje 
vibracije prenijeti na njih pa 
ćemo svi skupa živjeti sretni i 
puni ljubavi.                        M. L. 

NJUŠKA TJEDNA
Zuma (6 mjeseci)

VREMENSKA 
PROGNOZA

Četvrtak
5. 9. 2019.

Petak
30. 8. 2019.

Subota
31. 8. 2019.

Nedjelja
1. 9. 2019.

Ponedjeljak
2. 9. 2019.

Utorak
3. 9. 2019.

Srijeda
4. 9. 2019.
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Klimatološka 
jesen, no i dalje 
traje vruće, 
vruće ljeto
Prvog rujna klimatološki 
ulazimo u jesen. Do kraja 
tjedna očekujemo nasta-
vak iznadprosječne topline. 
Uz dnevni razvoj naoblake 
mjestimice i rijetko će 
postojati uvjeti za povre-
menu kišu ili grmljavinske 
pljuskove. Sunčanog i su-
hog vremena neće nedosta-
jati. Jutarnje temperature 
zraka očekujemo od 18°C 
do 20°C. Najviše dnevne od 
30°C do 33°C.  Vjetar slab 
do umjeren južnih smje-
rova tijekom ponedjeljka. 
Od utorka sjevernih smje-
rova. UV- indeks umjeren 
i visok.
 
U tjednu pred nama 
očekujemo postupnu de-
stabilizaciju atmosfere. 
Kiša ili povremeni pljusk-
ovi koji mogu biti praćeni 
grmljavinom će biti češća 
pojava. Od sredine tjedna 
očekujemo i postupan pad 
temperature zraka. Ju-
tarnje temperature zraka 
očekujemo od 16°C do 
19°C. Najviše dnevne od 
25°C do 31°C. Vjetar slab 
do umjeren sjevernih smje-
rova. UV- indeks umjeren i 
visok.

DHMZ, K.P.

Neobičan izgled, intenzivna 
boja očiju, naborana koža i 
tijelo bez dlaka. Odlike su 
to mačaka pasmine Sph-
ynx. Nisu kućni ljubimci 
za svakoga, no priđete li 
malo bliže, osvojit će vas 
za tren. Virovitičanka An-
dreja Galović vlasnica je 
jednog od njih - Čupka, je-
dinstvenog mačka u našoj 
županiji. 
Za razliku od drugih 
mačaka koje susrećemo 
svakoga dana, jedinstveni 
Čupko svoje krzno nema, 
već je prekriven slojem fine 
poddlake, mekane na dodir 
u onoj boji u kojoj bi bilo 
krzno kod normalne mačke. 
Njegova naborana koža 
ističe ga od drugih mačaka 
pa zbog toga nekima 
može djelovati od-
bojno. Ove mačke 
porijeklom su iz 
Kanade, gdje je 
šezdesetih go-
dina zbog gen-
etske mutacije 

jed-
n a 

domaća mačka okotila 
mačiće bez dlake te je s go-
dinama nastala pasmina 
Sphynx. Ova vrsta često 
nema brkove, a oko njuške, 
na ušima i ramenima može 
se pojaviti naborana koža. 
Zbog nedostatka dlake, An-
dreja na svog Čupka mora 
primjenjivati posebnu vrstu 
njege. 

KUPANJE VLAŽNIM 
MARAMICAMA 

-S obzirom da nemaju krzno, 
Čupka svakodnevno brišem 

vlažnim maramicama, a 
jednom tjedno ga i kupam, 
iako Čupko nije ljubitelj ku-
panja pa to radimo „u trku“. 

Kupanje je izuzetno važno 
jer je to jedini način da se 
ukloni njihov prirodni znoj. 
Također, potrebno je čistiti 
njihove oči i uši jer su sk-
lone nakupljanju prljavštine 
i sluzi – prepričava Čupkova 
„mama“ Andreja. 
Važno je imati na umu da je 
tjelesna temperatura Sph-
ynx mačaka četiri stupnja 
niža od prosječne mačke, pa 
Čupko ima cijelu kolekciju 
svojih odijela, dakako, ovis-
no o prigodi. Niža tjelesna 
temperatura zahtjeva da 
je mački hrana cijelo vri-
jeme dostupna, kako bi na-
doknadila nedostatak. Ovaj 
specifičan mačak najviše 
uživa kada je pokriven deki-
com na balkonu, uživajući u 
virovitičkoj panorami. 
-Čupka izvodim van jednom 
dnevno kako bi on doživio 
svijet izvan stana u kojem 
živimo, no imam osjećaj da 
je on najsretniji kada je u 
svome krevetiću pokriven 
dekicom. Iako svi moji pri-
jatelji očekuju od njega da 
će se maziti i presti u njiho-
vom krilu, Čupko je totalna 
suprotnost, on voli svoj mir 
– prepričava Andreja koja je 
Čupka dobila u najtežem pe-
riodu svoga života. Naime, 
Andreja je doživjela tešku 
prometnu nesreću nakon 
koje se nije mogla ustati iz 
kreveta. Čupko je cijelo vri-
jeme proveo uz nju, privi-
jen, pa mu danas zahvaljuje 
na potpunom oporavku. 
-Čupko se nije odvajao od 
mene, spavali smo zajedno, 
boravili zajedno i zato mi 
je toliko prirastao srcu pa 
iz ljubavi četverogodišnji 
Čupko ima više imena i na-
dimaka, Žmirko, Šiš-miš, 
Eingeladen najčešća su – 
kroz smijeh prepričava ova 
zaljubljenica u mačke. 

• Važno je imati na umu da je tjelesna temperatura Sphynx 
mačaka četiri stupnja niža od prosječne mačke, pa Čupko ima 
cijelu kolekciju svojih odijela, dakako, ovisno o prigodi.

Lucija M. Hock 

V IROV ITIČA N K A A N DR EJA GA LOV IĆ V L A SN ICA 
JE JEDI NST V ENOG M AČK A NA ŽU PA N IJI

Čupko, mačak bez dlake i 
brkova, i vas će osvojiti na prvu

Andreja i njen Čupko nerazdvojan su par




